%,

"...these Defendants, some of whom have been
togged by the press as “contrapreneurs,”
represent the very epitome of organized crime,
but on an international stage. They deal
wholesale in narcotic drugs, illegal weapons
and violence. Rather than take over local
businesses or undermine local government, they
seek to take over whole nations. They do not
hesitate to murder and destroy anyone or
anything that gets in their way. By any
definition, these Defendants, alleged merchants
of heroin and terrorism, are organized

criminals on a scale larger-than-life.”

Filed on Decombdar 12, 1988
(Mizos Kevisioms Apeil 1, 1987)
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it the cornerstone of an effort 10 prove the existence of the illegal,

private Contra support network involved is gunrconing, drug smeggling,

murder, political terrorism and other crimes and 10 bring its membery

10 justice, Leaders of this same network helped the Reagan

Administration secretly smuggle weapons 10 the government of lran. y

Created without vse of federal yebposns power, the Affidavit
demonstrates the wealth of evidence avallable 10 those willing to look
for it. The sources have been kept, for the most part, anoaymowt
Some sock immonity Mrom criminal pronecution; others will testify only
if wabpoenaed and forced 10 answer usnder oath; and many aced 10 e
assered of their personal safety.

They inclede law enfercement officers, curreat and lormer high
ranking of fscials of the Central Intelligence Agency aad the Dreg
Enforcement Agency, Amarican mercenarkes, individual contras, drug
smugglers and the pilots who Bave flown from the US carrying guss and
returncd with cocaine.

Becavse it Smmarizes an on-going investigation, minor revisions
have beea made a3 new information becomes available, If information
contained in this Affidavit it reprinted, rebroadcast, or uied in any
way, we 89k that you credit the Christic Institute, an interfaith,
public interemt law Firm and public policy center.

Shechan's investigation grew out of his work oa the firnt
Sanctuary Movement defense case. In early 1984, he learned of Reagan
Admisistration contingency plans in the eveat of large scale US,
milkary action in Central America The Federal Emergency Management
Ageacy (FEMA) had propoed imprisoniag some 400,000 Central American
refugees alrcady in the US and the "deputization® and arming of
“State Defense Foreer® « civilians and military personnel intended for
domestic law enforcement.

Ascording to sources within FEMA_ a clandesting scheme 10 provide
weapoal to the Contras had been proposed ender the cover of 3 FEMA
Lrainiag cxcrcise. Weapons were 10 be dispersed 10 1hese bocal Siate
Defense Forces and thea transferred to the Contras. Private aetworks
of American contra supporicrs were 10 handie the transfer of weapons. '
Additsomal information on these private networks came to Shoehan
through a US reporter with close contacts to American mercesarics
With his help, Shechan learsed of the Reagan Administration's efforts, \
directed by Lt Col. Oliver Noeth, 1o dely Congressional restrictions {
and the eventual Congressional tam on aid to the contras by using
private war-makers.

Mcanwhile, the plaintiffs, oursalists Toay Avirgan and Martha
Honcy, had been coaducting their owa invesigation of the coatray and
their US, sepporicrs. Avirgan, while an ABC News cameraman, was
severely injured at the 1984 bombing of 3 press coalerence in La Penca,
Nicaragea. Supporied by the Committee 1o Protect Journalists and the
Newspaper Guild, they dicovered an “International Brigads” of

il



Introduction

The document which yoo sre about 10 read is derived from the most
comprehemyive investigation, peblic or private, of the private
individeals involved in the lranscam/Coatragate affair. Monthy before
the Reagan Admisistration’s admission that arms were sent 20 lras, »
lawsuit based on this investigation samed the principal figures and
described their methods

This federal lawsust is the result of three years of investigative
work by the Christic Instituse’s professional private isvestigators, by
he plaimtiffs, US joernalists Toay Avirgas and Martha Honey, and by
other investigative joursalisty. It goal iy 10 expose and being to
petice the "Secret Team® of people which worked with the Reagan
Administration, throegh L. Col Oliver North, 10 amuggiec weapons 10
Iran and to the Contrax  This private operation bas long been funded
by the sale of iegal narcotics in 1he United States

The lawsust i the only investigation outside of the federal
goverameat empowered to yse federal subpocana power 10 develop a legal
“record of truth® regarding thia coastitutional crisis. The legal 1eam
s already sharing information with the United Stased Congrom
Investigative journalists now acknowiedge that “this is bigger than
Watergate” and 1he Christac Imptitote @ their peimary private source
on the history asd activities of the Secret Team "

The Chrastic Institute i 2 peblic interest, anterfaith law and
public policy cemter. It has a repwtation for through, professional o
private investigations that result in significant legal victorien It
it best-knowa for launching snd dirccting the secceniul Karen Silkwood
case. In 19ES, the Institute won 3 Civil judgement against the Ko Klus
Khas, the American Naxi Party, and the Greensboro Police Degariment
after state and federal prosecutions failed 1o oblain convictions for
the murder of peacolul anti-Klan demonstrators

The Affidavit

This affidavit s an wnususl Fling in a Federnl civil Iawssin
To advance 1o pre-trial investigation, Attorncy Danicl Shechan, the
PlaistafTs" Chiel Counsel and Geneeal Counsel of the Christie Tastitute
a3 submitced this sworn statement describing the results of three
years of private isvestigations. Ia it he lays out 3 detailed,
wpeciloe nareative of 1he defendaaty’ criminal activitics and 1he
Christic Iastineie’s investigation of them.

In the Mace of indifference and interforeace by the Reagan Justice
Depariment, Christic Iastitude attorncys are acting as proaccwton
wsing the RICO (Rackereer Influence and Coerupt Organization Act)
Matwte which was passed in 1970 10 fight organized crime Mere RICO

il
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gusrunsces and terrorists Fighting o behalf of the contras and based
in Costa Rica

Avirgan and Hoacy identified this Brigade's main Base to be
Amarican John Hell's Costs Rican land holdings. Airsrips oa Hell's
ranch helped transport both weapons and cocaine. The two repocters
discovered that this same group of men carried out the press conference
bombing and had planned to amsassinate the US Ambassador to Costa
Rica

In 1985, Avirgan and Hoaey began sharing their information with
Shechan. Shechan's sources withia the American intelligence community
soon led him 20 uacover, loag before the public exposure of the lean
Arma deal, & "secrer team” of former high ranking Central Intelligence
Agency and US. military of ficials

The Affidavit outlines this Secret Teams's history of political
amamisation aad arma tralficking fuaded by drug smeggling which begin
in the early 1960, Shechan's sourcet recount 1he team members' work
with anti-Castro Cuban terrorssts and 1heir leadership of
“wnconventional warfare® programs in Sowtheast Asia. Shechan's sources
told him of the development of a partnership there between oplem
traffickers and the Secret Team, 3 continying partacrship which

perovides the fuadiag for independent, “blsck™ operations aflter the
Vietoam War,

Later, while helping the Shah of Iran eliminate his eppoacnrs, the
Team made the connections which would be later used by the Reagan
Administrationa in the arms for hostages deal. When Nicaraguan Dictaver
Anastasio Somoes was cut off from US. aid by the Carter
Administration, the Team stepped in with weapons sad ammunition. They
were the Contras’ primary carly suppliers and later worked with the
Reagan Administration both before and after the Boland Amendmeat banned
any “direct or iadirect” goverament 3id 10 the contras.

AV
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AEEIDAVIT OF DANIEL P, SHEEHAN

Below, the Plaistiffs" attorncy, Danicl P. Shechan, sets forth for the
Court in the following Affidavie, the explasation of the evidence presently in
his possession « which evideace does, in fact, rise to the level of “probable
caese” 1o believe 1hat the Defendants samed in this federal civil lawauit are
guilty of the commission of the federsl criminal violations set forth in the
Amesded Complaint of October 4, 1986, The Plaintiffs move that this Affidavit
of Counsel be deemed a Supplemental Filiag to their October 4, 1946, Amended
Complaint if the Court deems this to be legally required and that it be deemed
by the Court to set forth the evideatiary basis upoa which a reasosable person
« drawing all logica) inferences from the facts adduced in the direction of
the Plaintiffs ~ would conclude that it i more probable than sot that each
of the Defendants named in this civil suit is guilty of violating the Federal
RICO Seatete and that each is civilly liable to the Plaintiffs Tony Avirgan
and Martha Hoaey for haviag fortuitously contribeted 1o the civil wrongs
committed against them as charged ia this Ameaded Complaint - 83 Supplemented
by the Affidavit of Counsel

ATTORNEY DANIEL P, SHEEMAN

Now ¢comes Attorney Daniel P. Sheehan, and baving been duly sworn hereby
swears and affirms that the following facts are true:

I, I am a dely licensed attorney at law, admitted 10 practice before the
State and Federal Courts of the Stuate of New York in both the Nosthern and
Southers Districes of New York.

s | am duly licessed and have been admitted to practice before the Courta
of the District of Columbia, both lecal and Federal and | am in good standing
before both the Bar of New York and the Bar of the District of Columbia.

i} I bave practiced law before 1he courts of New York and numerous othes
AEALES in our BALMON since 1970, Maving served as counsel ia some 60 separate
pieces of litigatiom in the states of New York, Peansylvania, North Carclina,
Virginia, the District of Colembia, Georgea, Florida, Okishoma, Ohio,
Colorado, Idaho, Nebraska, South Dakota, Wyoming and Missisippi;

4 I gradeated from Harvard College in 1967 as an Honors Gradwate in
American Goverameat, writing my Hoaors Theais in the Micld of Cooatituticaal
Law, and was the Harvard Univertaly sominee for the Rhodes Scholarship from
New York in 1967, 1 gradeated from Harvard School of Law in 1970, having
served 33 an Editor of the Harvard Civil Rights-Civil Liberties Law Review and
as 1he Research Assochate of Professor Jorome Codan, the Chair of the
Isternationa! Law Department of Harvard

5 While at Harvard Schood of Law, | served as 2 wemmer associate at the
State Street law firm of Geodwia, Procter and Hoar wunder the supervision of
Senior Partaer, Dosald J. Hurley, the President of the Bostoa Chamber of
Commerce and Massachusetts Senatorial Campaigs Chairman for Joha F. Keanedy,




At this firm | participated in the case of BAIRD v EISENSTAT, under Roger
Stockey, General Counsel lor the Masmachusctts Planned Parenthood Leagwe
{establishing the uncomstitetionality of the Massachuseits asii-birth control
law) and = the Nevada cawe, under Charles Goodhue, 111 (eatablishing the
constituticaal right 1o bail in crimisal extradition cases, including capital
cases).

Whike at Marvard School of Law, | authored "The Pedestrian Sosrces of
Civil Liberties® in the Harvard Civil Rights-Civil Lidbertios Law Review and |
served under Professor Miltea Kate, the President of the Isternationsl Law
Amocistion, as the Chairman of the Nigerian Blafran Relief Commission
eerpoatible for succemfully megotiating the admission of mercy flights of
food inte Biafra in 1963,

6. While serving a5 o Legal Associnte at the Wall Street law firm of Cahill,
Gordon, Soanctt, Reindel and Oxlo wnder partner Floyd Abrams and in
sssociation with Yale Law Scheol Profemor of Comstitutiona! Law Alexander
Backel, | participated in the litigation of sech cases 23 the UNITED STATES «
THE NEW YORK TIMES (establishiag the coastitutional right of The New York
Times to publiah the Peatagon Papers), UNITED STATES v BRANZBERG (litigating
the First Amesdmeat right of professionsl joussalists 0 protect the identity
of confidential news sources) and THE NEW YORK TIMES v THE JEWISH DEFENSE
LEAGUE (establishing the right of nowspapers to refese 1o poblish proffered
paid political advertisements of their choosing)

While o Legal Associate of the Cabill, Gordon law firm, | was appointed
by New York City Mayor Johm Liadsey to be Legal Coussel 1o the Inmate
Awssociation of the Manhatian Mouse of Correction sad war sdminied o practice,
pro hec vice before the United States District Cowrt for the Western District
of New York with Professor Hermas Schwartz o the case of IN RE ATTICA PRISO!
INMATES v MANCUSO (which caused the reversal of the official New York State
Coromer’s Awtopsy falsely certifying thar all 41 Aostages Meld by the inmates
at Attica prison had besn killed by daving thelr throats cut By the inmatey -
wheeeas, in fact, all 41 hostages had been kilied by the genflire from Now York
Stare Police into Atrica Prison’s exeecise yard from the parapets surrounding
the prison) During this period, | also served a3 public interest counsel in
the ¢3¢ of CORTIGHT v RESOR, (establishing the Firmt Amendment Right 1o
Freedom of Expeession of US Scrvicemen), in the case of IN RE LINDA JENESSE
{establishing the right of sppearaace on the ballots of New York of all
candadates who obtained the legally required sumbers of signatures on their
petitions) and in McGOVERN FOR PRESIDENT, INC. v MAYOR JOHN LINDSEY
{esmablithing the First Amendment right of candidates for pablic office 1o the
use of public park Facilities)

7. In 1972, | served 33 the New York States Amsistast Campszign Director in
Charge of Yoter Registration for George MoGovera for President and the New
Yock State Democratic Party, and as Special Counsel to the Scott Commission
amociated with the Knapp Commistion iavestigatios of New Yoek City police
corruption.

8 I then preacticed as Litigation Amociate t0 F. Lee Bailey in the Doston
Law firm of Balley and Alch during the period whea Gernadd Alh waa
representing James MoCord, the clectronic eavesdropping specialist Ia the
Wiatergate Borglary Case « the mas who wrete the letier 10 Judge Joha Sirica
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revealing the direct involvemesat of then President Richard M. Nixon and high-
ranking White House personsel in the unconstitutional Muston Plaa and the
unlawful cover-up mctivities in the Watergate Burglary Case.

9. I also served as Chief of Litigation for the national Americaa Civil
Libertses Unbon office in the Rocky Moentain States where | served a3 Chicf
Trial Counsel In some one dozen trials - includiag the First Ameadmest

criminal defense of the United Artimt film "LAST TANGO IN PARIS", the
woccemslul Federal Civil Rights Act civil prosecution of the members of the

I1daho State Board of Education in LYMAN v SWARTLEY, ¢t al. for the wnlawlel
termisation of American Federation of Teachers umion orgamizer Rufus Lymans
from the Kdaho State University; UNITED STATES v STARR (dismissing Rap Nrown
Act charges against students arrested im Nebraska for cadeavouring to attend
fuseral ceremonies in South Dakots for & member of the American Iadian
Movement killed at Wounded Kaee) In this and many other cases, 1 served a
Co-connsel 10 the Natsomal Native American Rights Committee for the National
Offsce of the American Civil Liberties Unioa and as one of the Coussel in the
United States Sopreme Court case of MANCARI v MORTON (establishing the
constitutionsality of the prefereatial hiring of Native Americans by the

Natioaal Bereaw of Indian Affairs)

10. After atreading Harvard Divinity School, 1 served as General Counsel 10
the United States Jesult Meadguarters' Office of Social Manistry in
Washington, D.C, in which capacity | served as Natiosal Chalirman of the
Washington Inter-religiows Staff Cousmcil's Task Force om Civil Rights and alse
23 the Nations! Chairman of the Washisgton Intee-religious Staflf Cowncil’s
Task Force on Criminal Justice. In this latter capacity, | served a3 the
primary Washingroa, D.C, lobbyist for the sational religioes community in
opposing the passage of Semate Bill One, the draconian Nixon-Mitchell Federal
Criminal Code.

In this capacity | also chaired the Civil Liberties and Religlous
Community Bricfisg for United States Attorncy General Griffin Bell in 1977,

1. Between 1976 and 1986, | served as Chief Counsel in the major
eavironmental and civil rights case of KAREN G SILKWOOD v THE KERR McGEE
NUCLEAR CORPORATION.

12 Since 1580, | have served as Geaeral Counsel and Chief of Litigation for
the Christic lastitete, a 301 (cX3) pudlic interest law firm and inteefaith
public policy center im Washingten, D.C, serving as Chief Counsel in such
¢ases a3 THE PEOPLE OF THREE MILE ISLAND v THE GENERAL PUBLIC UTILITIE
CORPORATION, (succemfully enjoining the Geaeral Peblic Utility Cerporation
from ventiag radicactive materials from the damaged Three Mile Island muclear
plant into the surrounding eavironment and compelling the corporatioa to
undertake court-approved clean-up methods); the soccessfal first degree murder
defense of Mayer Eddic Carthan, the first clected black mayor in the
Mississippl Delta since the Civil War, and the winning of the dismissal of all
criminal charges against the staff of Catholic Bishop John Fitepatrick of
Brownaville, Texas, who had cagaged in aiding Salvadoran refugees in their
effort to obtain political asylum is the Usited Seates in the case of UNITED
STATES v STACEY MIRKT,




The lnvestigation Beglin

13. During the coune of investigating the case of UNITED STATES v STACEY
MERKT, | was contacted, in March of 1984, in Brownaville, Texas, by 2
Protestant minister, Source #1, and was inforesed by 1his Protestast minister,
that he had been contacted by as FBI field agent in the Browaaville area,
Source »2, and had been informed by this FBM agont that this agent had been
instrocted by a superior in the United States Department of Jestice, Source

=}, that wndocwumented Central American reflugees being transported into the
Usnited States by membery of the Catholic Church particepating in the Sanctuary
Movemeat iacleded "kaown communit terrocists® who constituted "a potential
threat 1o the national sequrity of the United States”, in that wuch persons

were potential participants in “military cadees® to be lsunched agaimst United
States military installations, domestic communications ceators and Somestic
water resource systems - “in the cvent that Prevident Reagan had t0 initiate

3 direct military action by US forces into Centrsl Americs, ¢ither into El
Salvader or into Nicaragoa®™ This Protestant minuster, who was reporied 10 me
by the professional religious personnel of Catholic Rishop Joha Fluzpatrick to
be an honest and trustworthy source of information based upon their direct
caperience with him, informed me that he had Beea warned by thia FBI ficld
agent « whoes the Protestant sanmicr, in tern, knew 1o be an hooest and
restworthy source of iaformation « 10 avoid any conract with such
undocemented Central American refugees being aided by the Catholic Charch
participants ia the Sanctwary Movement, if the minister wanted 1o avoid being
caught wp in troeble, in the event that President Reagan was forced to
underiake military action in Central America

14, Being troubied by this repart from an honedt asd trettworthy source,

after | completed the Preliminary Heating for Stacey Merkt before the Federal
Magistrate in Brownsville, Texas, | reterned 10 my office in Washingtoa, DC,,

and began » Preliminary Invostigation to ascertain the source of this

vafouaded sccusation agaistt my church and against the members of the
community of uadocumented Central American slicos a3 | had come to know them

15 In endermaking this Preliminary Investigation, | reached out 1o several
expericaced and trustworthy peofessional investigators and professional
investigative journalists whom | was cortain bad trystworthy sources who could
locate the origin of this accesation. Among thew lavestigators wore:
SOURCE #4, a licensed, profesional private investigator who is the
President of his State Association of Private Investigators, a member of
his Governor's Private Security Adviweey Group in his state, a former
federal apent with a decade of eapericace working with members of the
military iotelligence community, the FBI, the Central Intelligence
Agency, the US Customs Department, the DEA and various $1ate Dareavs of
Criminal Investigation,
SOURCE »35, a professional rescarch specialint for major nationsl
telovisios networks, newipapers, and law firms, and former Profcstiona!
S1aff Member for 3 Committee of the Unived Scates House of
Represontatives iaveldved in investigatioos relating 1o Intelligence
Commanity and FBI abuses of citizem® rights,
SOURCE w6, a professional investigative purnalist previoaly employed



as & vaflf investigator foe syndicated columaist Jack Anderson, a seafl
member of the Washiagton, D.C-based investigative journalist

orgasization The Center For Investigative Journalism and a staff
isvestigative jouraalist for CBS Eveaing News; and

SOURCE »7,_a former reporter with one of our nation's largest newspapers,
2 repocter for & national wire service and a staff investigative reporter

for one of the sational telovishon metworks

16, At the end of March of 1984, | commenicated to Sources w4, o5, #6, and =)
the information communicated to me carlier ia March by Protestant Minister
Source wl aad | asked them 10 ascertain for me the source of this accusation
that the Cathelic Church participants in the Sasctuary Movement were somehow
involved in smuggling into the United States "knows communist terrorists” who
planned 10 form themselves, once isside the United States, into "military

cadres” 10 undertake the lenching of military assaults against US. military
installations, domestic communication centers and domestic water resource
systems - in the eveat that Presideat Reagan deemed it necessary 10 initinte
direct military action by US. forces in Central America, either in El

Salvador or im Nicaragua.

0. During the second woek of April of 1984, | was informed by Source «4 that
President Ronzld Reagan had, oo April 6, 1984, inqued National Security
Decision Directive #5352 suthoriziag thes Foderal Emergeacy Management Agescy
Director Louis O. Gieffrida and his Depety Frank Salcedo to usderiake a
secrer, nation-wide, "readiness exercise” code-named "REX 84", This exercise
was 10 test the “readiness” of the Fedoral Emergency Management Agency to
exercise civilian supervisory authority over deflense department personasl, the
personnel of all 50 State Naticaal Guard gaits aad sumerous, tate-based
*State Defease Force® units (which were 10 be established, at the behest of
FEMA, by stare legislative enactments) «~ in the eveat that Presidest Reagan
chose to declare a "State of Domestic National Emergoncy” concurrent with the
launching of a direct United States military operation into Central America.
This military operation was 10 be code-samed “Operation Night-Train*
According to Source o4, the “mimvion” of the FEMA operation 10 be tested
pursuant 1o this REX 34 readiness cxercise was two-feld. First, the Federal
Emergency Masagement Agency (after "deputizing” all DOD persoane! and State
Natiosal Grand personael « ostensidly 50 as 1o make sech personnel
*civilians,” and to, thereby, aveoid violating the Coagressionally enacted
Posse Comitatus Act') would endertake 1o test ity ability to seck out, and to
take into cestody, some 400,000 usdocumented Central American alicas
throughout the United States and, then, to intern said Central American alicas
in ten military detention centers, 10 be established during this REX 84

I This Act of Coagress forbids the wse of any military
personnel, sech as DOD or Naticeal Guard pervonnel for domestic
law eaforcement purpoes




readiness excrcise a1 ten US military Bases throughout the United Stares.?
These uadocumented Central Americas alicss were 10 be held 31 these deteation
centers during any real sech Presidentially deemed State of Domestic National
Emcrgency, without the right of Habeas Corpan, until President Reagan declared
the Suate of Natiosal Emergency to be at an end,

The second “mission® of the FEMA coperation 10 be ietted purssast 1o thin
REX B4 readisess cxcrcise was the distribation «« by FEMA, from US milicary
bases snder the sepeevision of the United States Department of Delense,
through the State Natiomal Guard Units, dowa into the dasds of the civilian,
state-legulatere~created State Defense Forces —~ of houndreds of toms of ymall
arms and ammumition, ostensibly to B¢ wused by their civilian domestic law
enforcement “deputien” 10 enforce domestic lawy, during the peadisg of the
Providentially declared State of Nations! Emergency,

IR The imteremt of the Chrimtic Imatitute focused primarily on the [irsr of
the two “sissions” assigned 10 FEMA by this April 6, 1984 Pressdeatial
National Secerity Decision Directive. Thia first mimion was of direct
immediate, interest to our law office in atcemptiag to ovaluate the “miate of
mind® and attitude of the Justice Department personncl who were to be
*fickded” against us in the prosccution of the Sanctuary Movement personnel we
were retained by the Catholic Chorch 10 defend in Texss

19. Upon learning of the existence of this REX 34 readiness exercise, |
reachod owt, through Sowrces w4, #5 #4, and »7 to find an “inssde source” at
FEMA to cither confirm or deay the intelligence information conveyed to me by
Source w4 regarding the plansed rcadinem crercises named REX M,

20. Duting the third week of April of 1984, Source 7 oblained for me an
introdoction 10 Source #8 « & member of the Legal Divisioa of the Federal
Emergency Masagement Agency, the office headed wp by FEMA Geoeral Counsel
George Delt,

21, Source »8, who was known by Soutce »7 to B¢ as booest and trustworthy
source of Information based wpon Source 7% direct experience with him, war
ocked that | had sech accurate Iaformation concerning the content of
Presidential National Secority Decisica Directive =32, but M expressly
confirmed the sccuracy of the intelligense report given to me by Soorce o4
concerning the two-fold mimion of REX B,

Source »8 expressed directly 10 me o high Segree of fear and anvicty

2 These ten detention camps were 50 be located at
(1) Foer Dram, New York; (2) ladiastown Gap Military Reservation,
Anaville, Peansylvania; (3) Fort AP Hill ourside of the
District of Colembia is Virginia, (4) Fort Beoaning. Georgia;, (5)
Eglin Air Force Base in Florids, (6) Camp Krome, Florida (this
base 10 serve a3 the joistly FEMACINS Administration
Isterrogation Ceater) (7) Fr. Chaffee, Arkansas; (3) Fort
Heachuca, Arizons « which was also 10 sceve oy the US, based
ground communication center for Operation Night-traie, (9)
Vandeoberg Air Force Dase in Californin asd oa¢ ontride of
Oakdale, California.



about the legality of what was deiag planned by FEMA General Counsel George

Jott, FEMA Director Louvis O. Gieffrida and FEMA Deputy Director Frank Sakcedo.

Source o8 reported 10 me that he had never before scen inside FEMA sech an

intense level of mecurity coacerming any program. Sowrce o8 reporied 10 me

that FEMA Qeneral Counsel George Jett had ordered the installation of a

special meeal security door into the hallway on the fifth floor of the FEMA

bullding in Washington, D.C. «« Dbehind which door all of the plassing for REX

84 was being conducted Indeed, Source o8 reported 10 me that even lomg-

standing employees of the civil defenss divisdon of the Federal Executive

Departoent possessing the highest possible security clearances were aot Being

allowed through the newly-instalied metal security door on the fifth Moor of

the FEMA buildiag to have access to the planning of REX 84 Scurce w8

reported that only FEMA Director Lowis O. Giuffrida, his Deputy Director Frank

Salcedo, FEMA General Counsel George Jett - and a few other men whom Source

#8 aoticed all wore a small red Christian cross, or crucifix pin, ca the lapel

of their ity —~ were eves sllowed through the metal security doors on the

fifth Moor of the FEMA Building 10 have acoess 10 REX 34 informatioa.
Throwgh a Source #9, | way able to obtain a weries of Foderal documents

from istide FEMA which tead 10 coafirm the adove-reporied descriptiona of the

FEMA activities reported to me during April of 1984

22 Is carly May of 1984, | was supplied by Source o4 with & sumber of
documents describing, in some detall, a project supervised by then Special
Amistant California State Attorsey General Edwin Mecae code-mamed “Project
Cable Splicer”. This project, wadertaken by Edwin Meese, uader 1he direction
of thea California Goversor Rosald Reagan, took, then Califorain Organized
Crime Training lostitute Commasdant, Lowise O, Giaffrida from his post ia Sas
Luis Obispo and made him the Commanding General of the Califoraia State
Nations! Guard. At the California Organized Crime Training Institete,
Commandant Louis Giuffrida had deen the Iamructor ia Civil Disorder Ceatrol.
As Commanding General of the California State National Guard, Louls Gluffrida
cocedinated Project Cable Splicer for Special Assistant Attorney General Edwin
Meese and Governor Romald Reagan

Project Cable-Splicer was 3 wpeclal “war-games™ readiness exercise
pursuant o which Governor Reagan, Special Asistant Attorney Geners! Edwias
Meese and California Suate Nationa! Guard Commander Gieffrida coeld, together,
establish an effective state of state-wide martial law “in the event that
forces of radical black naticomalism joined forces, inside the Seate of
California, with the anth-Vietnam forces to challenge the estadblished
suthority of the Siste® Project Cable Splicer was part of a larger program,
code-aamed "Project Garden Plotr™ ~ which was a nation-wide war-games scenario
prepared by thea President Richard M Nizos and his Attorncy General Joba
Mitchell designed 1o establish a matioa-wide state of martial law if Richard
Nixon's "political enemics™ required him 10 declare a State of National
Emergeacy.




“State Defense Forces™ and a "Cuns for Costrar™ Seam

13 in mid-May of 1534, 1 was iaformed by Source »10, who was a professional
Joursalist in New Oricans, Louvisiana, that he dad Searncd that the State
Legisiatures of Lowitiass, Alabasss and Texss had sometime around Apsil 1984 or
May 1984 cach passed legasiation establishing units known &y "State Defense
Forces®, Source »10 iaformed me that be was extremely concerned about thiy
because the oaly people in Lovisiasa, Alabama or Texas who seemed 10 have
heard of the passage of these statutes -~ and who were, therefore, signing wp

10 Join these State Defense Foroes — were ultra right-wing para-military
“survivalist-types®, or "soldicry-of -foctunc-typer”, who were Being advised to

tigs wp for these Siate Delense Force uminy a1t weekead Survivalist Training
Centers or wlura right “war-game” schools.

Source #10 informed me that this conoern on his part dad caused him 10
endertake an imvestigation to ascertain what was going on regarding the State
Defense Force unity in Alabama, Lovisiana and Texas, Soerce »10 iaformed me
that he had discovered that & group of mea in Texas who Sad sl sigaed up for
the Teaas units had been capellied by the Texas National Guard for beiag too
radically right wing. This iavestigation led Mim 10 a Louisiana State
National Geard Colonel, Source #11. Scarce »10 informed me that this
Loustiana Seate National Guerd Colonel had informed Source 10 that the Stase
Defease Force unit i Lovisiana was « in the near fetere «~ (this being in
May of 1944) going to be receiving & large quantity of small arems and
ammunition “in some kind of war game activity” supervised by the Fedenal
goverament <« bot that the State Defense Force in Lowisiana “was only going 30
have 10 give back half of the arems and ammunition received in the war-games
The half which were left with them were going 10 be smuggied out of the
country 1o the Contras in Central America” This was to be achleved,
according 20 the Colosel, by re-valuing the weapoas, while in the fiedd, from
"manufacteres’s” valoe 1o "replacement value®, and thea collecting the same
dollar value, as was originally distribated at the outset of 1he war-game.

Sowrce 10 informed me that this Colonel bad Been proven, repeatedly, to
be & reliable source of accurate information, and that the arms and amsenition
which were 10 be left in the hands of the Lowisiana State Defense Force Unins
were 1o be secretly transported to & Louksians warchowsse owned or supervised
by a Lowisiana state legislator (who had been active in obtaisiag the passage
of the State Defease Force statute) This legislator’s same was “Woody*

Jeskine. The Colonel reported that from that point, 1he arms and ammunition
would Be airlifted (mived ia with "Sumanitarian® aid for the Contras in
Central America) to Ceatral America and given 1o the Contras — *Because the
liberals in Congress had cut off the Freodom Fighters whea the CIA got caught
mining the harbors ia Nicaragua®

4 My own investigations revealed the existence of one "Woody" Jenking in
Lowisiana, & man who war & Louisiana State Legisiator of uitrn right-wing
political persussion, who was ruanisg an allegedly “humanitsrias abd® airlift
to the Contras known as "Friends of the Americas”

25 I informed Sources wé, o5, o6, and &7 of 1he information communicated to
me by Source #10 and asked them to undortake Inquiries to ascertain if any
hmmilar activity was under way ia cither Texas or Alabama.



26. 1 was immedistely informed by Sowrce #7 that he was aware of a similar
type of operatica functicaing in the seate of Aladama Source o7 told me the
following information

American Mercesaries and the Contras

260, That immedistely prioe 1o the Christmas holiday of 1983, Source »7
Rad been contacted by a fellow professional joursalist, Sowurce w12, who
dad just returned dome from a trip to Miami, Florida, whaere she had
learned of the location of & Coatra military traiaing camp in the
vicinity of Miami. She had learncd that, ia this camp, men were being
trained on Unsted States soil 10 undertake direct military artacks upon
the cltizeary and economic infrastrecture of Nicaragwa. Source »12
informed Source »7 of the location of this Contra training base sear
Miami aad sugpested that Source »7 uadertake a trip 1o this Missi area
Contra tralning camp to isterview the men tralning persons there and the
men being trained.

362, Sowrce 7 traveled 1o the location described 10 him by Source »12
in the vicinity of Miami, Florida over the Christmas holiday of 1983 and
found the Coatra military training camp there, exactly as described 1o
him by Source »12

6.3,  Sowrce »7, being fiwent in both Eaglish and Spanish, interviewed
men doing the military training of Contras at this Miami vicinity base

and the men receiving the Contra training over the 1983 Christmas holiday
period.

A Hoaduran Meeting

264 During these interviews, Source »7 learned that there was a
contingent of former US. military penonnel and active members of
various US State Nations! Guard units who were planning o organize an
unlawflel, Amerscan-based, para-military organization 10 trais, egeip, and
finance -~ from US soil - and actively to participate in military

Fiedd operations with the Coatra forces in Czatral America againet the
US.-recognized Goverament of Nicaragua. During these interviews, held
at the Miami arca Coatra military traiming base by Source 7 during the
1983 Christmas holidays, Source #7 Jearned that the US citizens who
were organizing this unlawful American-based para-military organization
to be catadlished 10 2id the Contras from US wil, were plasning to

hold a mecting at a particular hotsl located in Tegucigalps, Hoaduras in
January of 1984 o finalize specific plans for obtainiag US. military

cquipment for and providing other federally prohibited ald to the Cootra
Foeces

265  Haviag Mailed to obtain permission from his United States based
newspager 10 attend and 10 report o, this planaed January 1984 meetiag
of US citizens at the Tegucigalpa hotel, Source @7 ook a temporary
leave of absence from his newspaper and fisanced his owa trip 1o




Tegucigalpa (o January of 1984,

266.  In January of 1984, Source »7 travelied 1o Tegweigalpa, Honduras,
and registered at the dotel described to him ia interviews held at the
Miami Contra tralning base doring the Christmas bolidays of 198), While
siiting in this botel lobby, Source &7 observed numerons white adult male
US ¢itizens speaking English and dressed in various forms of camoullage
and war serplus US. military garh

26.7. During his prolonged period of obscrvation in this botel lobby in
Tegucigalpa, Hondwras, during January of 1984, Source »7 struck wp a
sonversation with 3 whitc adait male United States citizen who was &
participant in the para-military group mecning transpiring at the hotel.
Source »7 informed this person that Sowrce 7 was an Amerscan writer
interested in woderstanding and publicly reporting on what was
transpiring at this Hondaras hetel

258 The white adult US male with whom Source o7 had struck up this
relatioaship was Thomas Posey « the Defendant in the present Federal
civil lawsuit

209. Duriag these January, 1984 coaversations at the Tegucigalps Hoeel
with Source »7, Defendant Thomas Poscy described, in some detall, the
eatirely illcgal plan of action dcing developed by the US. participants
in the January 1984 mectings ia Honderas, Defcadant Posey described how
he and his associates were organizing an American-based group « which
was named the Civilian Military Assistance organization = the mission of
which was 10 recruit, train, finance, supply and 10 launch, from United
States soil, a forcign military expeditionary force, consisting of US
citizens who were former members of the United States armed forces and
present members of various state Naticaal Guard units and anti-<communist
Cubans, Nicaraguans and other Central Americans who wished 1o undertake
direct military action to overthrow the socualist governmest in
Nicaragua,

During these Jansary, 1984 conversatioas with Sowrce o7, Defendant
Posey eapressed his opposition 10 the pablic palicy sad lawy of the
United States Congress regarding Nicaragua, seating that Defesdant Poacy
and his Civilian Millitary Assistance Organizalson were going 10 organize
and prosccuic the war againat the governmeat of Nicaragus which the
United States Congrem did sot have the political coaviction 10 allow the
of ficial United Staton military 10 prosecute.

3610,  Between January of 1984 and mid-May of 1984, Defeadant Poscy had
weveral convermations with Source »7 duriag which conversations Defendant
Posey opealy admitied hia ualawful activities supplying military

cquipment and explosives to Contra milithry and terrorist wnits in both
Hoaduras and Costa Rica — with the expross understanding and intention
that this military equipment would be used sgainat the ysarmed civillan
population inside Nicaragua 10 terrovize the people and to desrabilize

the government of Nicaragea. Indecd Defendant Posey openly soligited
Source w7 10 pregare and 10 publink, within the United Seater, reports of
Defendant Poscy’s convictions and activithes « 30 a3 10 assist Defendant



Pesey in his recrwitment of US- based contra sepporters and in his
raising of money,

2611, Source @7 persomally attended Execetive Committee sessions of the
leadership of the Civilian Military Astistance organization aad

personally observed and heard planning sessions in which overtly oriminal
operations were planned and agreed to by Defendant Poscy, between Jaswary
and May of 1984, These asctivities Source o7 repoeted o me in May of
1984, reguesting my amalysis of the ualawlul sature of the activities of
Defendant Poscy and his amociates in the Civilian Military Amistance
organization. 1 provided this legal analysis, podnting out that their
activities comstituted a direct crimimal wviolhation of numerous federal
criminal statutes, including the Federal Neutrality Act, the Federal

Armsa Export Coatrol Act, various Federal Firearms and Explosives Suatves
and other Federa! and State laws

An American Mercesary's Diary

raf Theough Source »7, | was introduced 10 Sowrce w13, a direct participant
in the high-level planning and cxecution of the criminal coaspiracy of
Defendant Posey and his associates ia the Civilian Military Assistance
organization

28 Sowrce »13, prior 10 the filing of the Civil Complaint in this case,
descrived for me, in detsil, the Foderal Criminal activities of Defendant
Thomas Posey regarding the obexining of allegedly "surpluy® US. milirary
oguipment from the 20th Special Forces Unit of the United S:ates Army in
Alsbama and the obtaining of access 10 an allegedly “serplus® US Armed
Forces alrplane in New Jorsey in which to transport this material from US
territory, vis llopangs Air Base in El Salvader to Coata Rica, Honduras, and
Nicaragua. Source #13 described personally seeing crates of US military
equipment (clearly marked as such) stacked in the private garage of Defendant
Thomas Posey awaiting transfer to the state of Floesda, where the military
material was 10 be secretly Mowa to llopasgo Alr Porce Base for transhipment
10 contra forces in Costa Rica and Nicaragea.

9. Indeed, Source »1) persoaally inflormed me of the eximeace of his hand-
written daily diary — inte which he had made rogular coatemporaneoss dally
entries feom a period in 1993 all the way 10 1986 He described certain

cveatls memorialized in this diary — and | dave perwonally reviewed 3 xerox
copy of this diary. Details taken from Source »13's statements 10 me and from
bis diary are set forth below im this Affidavit,

30, During my conversations with Source o), be informed me that he was aware
of the identity of several men who had personally participated in the
transporting, loading, and flight of fordiddes military equipment from the
$tate of Florida, to Nopango Alr Force Base in EI Salvador, and from there,
ont0 the Costa Rican ranch of an American by the name of Joha Hell, This is
:u n;c John Hull who is samed 3+ 3 Defendant in the present Federal Civil
awrult

The men samed by Source #1) are Sowrce w4, cae Jesus Garcia; Source »15,




coe Steven Carr; Source »16, one Peter Glibbery, Source »17, one Jose Coting,
Source w18, onc Alsn Saum, and Source w19, another individual with direct
personal knowledge of these illegal weaposs and explonives trannactions

31, Either 1, or one of my imvestigatory or axeciates, have peronally
interviewed cach of Sources w1l #ld ol w6 »]7, #1838, asd «19 —~ or 15y
have beca dircctly imterviewed by Sousce #20, Artorncy Jobn Mattes, 1khe
Astistant Federal Public Defeader in the United Stases Dustrict for Sowthern
Florida or his professional investigator, Sowrce #21  The content of these
interviews Bave been communicated to me. Theae inteevicews et forth the
firt direct, fint-hand, knowledge of Sources #13, wld w5, #16, »I7, »li,
10d #19% of the participation of Defendants Thomas Posey, John Hull and Bruce
Jones In the Federal Criminal Consplracy 10 violare the Federal Neutrality At
aad the ¥ederal Arms Uxport Coatrol Act described in the Plaintiffy' Amesded
Complaint. These facts, and the specific sources of the these facts will be
st forth Delow,

32, In Juac of 1984, 1 left Washington, DC, to travel 8o the Usited Staten
Demrict for Southern Texss, Browsiville Divition, where | served a3y Chief

Trial Counsel in the case of Unpiied States v. Stacey Lwan Merkt o1 2l

A White House Conncction: North, Posey and Owen

£33 Upoo retorning (o Washingron, DC, in Inte June of 1988, 1 was contacted
by Source »7 and was asked to meet with him. In thia mecting, Source #7
isformed me that, during the moath of June of 1984, Source ») had been
contacted by Defendant Thomas Posey, who had srrived in Washington, DC.
Source 7 srated that e had met with Thomas Posey, in Washington, DC_ ia
Jenc of 1984, and 1hat Delondant Thomas Poscy had physically introduced Source
7 15 one Rodert Owen « the same Robert Owen who Is samed a3 & Defendant in
the preseat Federal Civil Lawsuit,

5 Source o7 stated to me, in June of 194, that Source #7 had met with
Defendant Robert Owea and Defendant Thomas Posey in 2 peblic park in
Waskingtoa, D.C, in June of 1984 and that Defendant Robert Owen, at 1hat
rime, stated 10 Source #7 that Robert Owen was 3 purely private citizen who
was acting solely im Mis purely privare capacily to meet with the military and
political Jeadership of the Contras to communicate 1o them political advice s
well a4 1o sdvise them in regard 2o what military squipment they might need o
Carry out their military operation against the Nicaraguan Goverament Daring
this June, 1984 public park mecting with Source »7, Defendant Robert Owen also
stated that Defeadant Owen was “taking erdery” for weapons, military eguipment
and cxplosives from the Contra military commanders in Central America and
sccing to it that their orders ware filled and that the material was in face,
wpplied 10 the Contras is Central America.

s Thea, dering this same public park mecting with Source &7 in June of
1984, Delendant Robert Owen expremly stated to Source »7 that Defendant
Robert Owen was "the personal representative (o the Contrar of Marine Corps
Lt Colonel Oliver North, the Depaty Director of the United States National
Security Council foe Political-Military Liaisoa™ and that Defendant Owen war

n



acting privately 10 meoet with the Contrs Ficld Commanders as the "jo-detween®
for Lt Colonel North — because Lt Coloael North coeld not meet directly
with the Contra leaders, is light of the United States Congressional baa
agsinst direct or iadirect support being provided to the Coatras by the
Execetive Branch of the United State goverament

At this mecting with Sowrce »7 in June of 1984, Defendant Robert Owen
wold Source »7 that Lt Colosel Noeth wanted Source o7 1o travel 1o Costa Rica
and there to aead, and then 10 file a published report comcerming, a wecret
mecting which was 10 B¢ held ia Costs Rica amoag disparate Contra (acticasl
Maders socking to foem & groop 10 Be called UNO « the Unled Nicaraguan
Oppesition. This was 1o be » coalition growp of heretofore contesting Contra
military Jeaders whom Coloscl Neeth wanted to waify, in oeder 10 increase the
chances of the Admisistration 1o win Coagressional approval to re-commence
direct CIA fendiag and sponsorship of the anti-commuaist Contra forces

36, Sousce o7 was surprised by the revelation made to Aim by Defendant Robort
Owen ~ 30 be sought me out immediately upon my retura from Texas to discum
the legal implications of what he had learsed.

37, After my Mate Juse 1984 discumion with Source 7, 1 prepared & legal
opiniea for Source #7. This legal opimion was provided to Source »7, a
professional joursalist, with a view towards establishing a fell scale
investigation to iaguire into - and 10 expose -« what wai going oa out of the
White House office of Lt Colonel Oliver North and im the states of Florida,
Alabama, snd Texas among these private para-military organizations and State
Natiosal Guard forces.

35 During Jely of 1984, | traveled to the United States Middie District of
North Carolina 10 conduct the depositions of members of the Ku Klux Kian, the
American Nazl Party, the Federal Burcaw of Alkcobol, Tobacco and Firesrom of
the United States ‘Department of the Treasury asd the Greemboro City Police
Department who had participated ia the planning and execution of the armed
assault upon the Workers Viewpoint Organization Anti-Klan March in which
marchers were merdered in 1979, | wastherelore, abscat fMrom Washisgton satil
the ead of 1944,

39. lIndeed, throughout the first half of 1985, 1 was eagaged foll-time as
Chief Counsel in the prosecetion of the federal civil case of Waller v
Butkaxitch, gt al in North Carolisa.

Officlal, Covert US. Goverament Ald 1o Coatras

40. Upon sy retura 00 Washingion, D.C, in the second bhall of 1985, | me&1
with my sowrces iavolved in the Poscy-Mull investigation — and | was informed
that an American ABC television cameraman had been very seriously injured in »
May, 1984 terrorist bombiang attack of the public prems coaference called by
feemer Sandinista military commander Eden Pastora 1o denounce Adolfo Calero,
Calere's FON Contrs crganizaticn, and the American Central Intelligence Agency
for trying 10 destroy Pastora’s indepeadent and nationalist Nicaragusn anti-
Sandisista force based in Costa Rica. | was informed by my sources that this
American ABC welevision cameraman had discovered 1hat e had been injured in

)




an attack planned by Defendant Jobhn Hell and a2 Costa Rican-based anti-
Sasdinista terrorist growp supplied with C-4 explosives by Defendants Thomas
Posey, John Mull and Nrece Joaes

41, I expressed Imterest, on beball of the Christic Institute, in hearing
from this ABC tclevizica cameraman named Tony Avirgan, and 1 was, seon
therealter, contacted by Mr. Avirgan,

42, In my 1985 conversations with Tony Avirgan, with his fellow pernalisg
wife Martha Hooey -~ and with sources who were in dlrect contact with them «
1 learned the following facts -~ the particular segrces for which will de
described Mater in this Affidavie

421 That on July 17, 1979, Nicaraguan Dictator Anastasio Somozs
fled Nicaragua ia the face of virtual usivermal coademaation of his
dictatorial and s just regime, his onjust conduct having resulted, in

carly 1979, ia the total cut-of f of all military amsistance 10 his regime

by Usnited States President Jismay Carter under the dictates of the
Coagressional Harkin Ameadment (prohibiting any US. military sid to any
regime found 10 Mave systematically viclated the human righty of s own
citizensy)

42.2 Somehow, afver the US. cot-off of military aid, Dictator
Somozas had found anather source of US. miisary equipmeat which enabled
him t0 remain in office uatil July 17, 1979,

a2 Aflter has flight from Nicaragua, in July of 1979, former
Dictator Somozs ¢t up several of his dreaded National Guard Generahy in
Hooduras, the neighboring country of Nicaragua, and proceeded to
supervise them in the meosnting of a “Contra® military operation against
the 1979-of Micially-U S -recognized government of Nicaragwa, No cae
scemed 1o keow from whence these "Contra® forces (a3 they came to be
called) were receiving their financing or their military supplics

424 This *Contra® eperation functioned uader the direction of
former Dictatoe Somoxa himaellf watil he was smassisated in September of
1950 ia Paraguay. The operation was, thea, taken over and rus by has
former gencrals from 1980 to 1941,

$till, 0o one knew who was funding or suppiying this Coatra force
with milicary equipment.

4125 When Roaald Resgan took office s President of the United
States i Jamunry of 1981, » series of White House meetings 100k place
sttended by White Hosae Cousnscl 1o the Prasident Edwia Mecac; White Mogae
National Security Advisor Richard Allen; United States CIA Directon
Wiliam Casey; United Staten Vice Prosident (and Chairman of the National
Secority Council Taak Force oa Terroriam) Ocorge Bush « and President
Roaald Reagan himaell. In these mectings, it was discussed, and later
agreed, that the United States CIA, under the dircstion of CIA Director
William Cascy, would "take over® the secret fuading and military supply

of 1he Hoaduran-based, *Contra® forces

4



Reagas Orders the CIA 10 Back the Contras

Q6 In June of 198}, President Rosald Reagan signed a classified
National Security Decision Directive expressly autherizing and directing
United States Coentral Intelligence Agency Director William Casey to
undertake the direct fisancing, training and military supply of the
Hooduran-dased Coatra forces - but directing CIA Director William Casey
%0 inform the contending Contrs leadership that such CIA fesading and
supply of military equipment 1o the Contras was to be conditioned wpon
the Contra military commanders organizieg themcives into a coberent and
co-operative unified coalition through which a ceatralized system of
fisancing and sepply could be conducted by the Central Intelligence
Agecacy.

42.7. In Jene of 1981, United States Contral Intelligence Agency
Director William Casey asmigaed 10 CIA agent Vincent M Canaistraro the
mak of supervising the CIA sopply of fends and military equipment to the
Central American Contras. This operation began in Juse of 1941,

Qs This cperation procceded, apace, throeghout 1981 aad into 1982
« with Usited States President Ronald Reagan repeatedly publicly denying
1o the American people any CIA or White Mowse involvement in sepplying,
training or fendiag the so-calied Contra forces in Central America

0995 When press investigations and US, Congressional inquiries
publicly cxposed the fact that the White House wayg secretly fuading and
supplying the Coatras, Presideat Reagan admitted the existence of "minoe”
assistance 80 the Coatrass by the CIA — which assistasce, President

Reagan asserted, was limited solely 1o aiding the Contra in “isterdicting
the sepply of weapoas asd military cqeipment flowing from the Sandinista
government of Nicaragus to the anti-goverament foeces in El Salvader”

4210, Whea US. press aad Congressions] members pressed the Executive
Department for proofl of any sech White House alleged gun shipments, the
Ceatral Intelligence Agency ansigned CIA agent David McMichacls to
prepare & CIA Report establishing soch traffic. When CIA sgent David
McMichacls reported that there was 20 evidence to support the conclusion
that aay such weapoas tealficking existed from the Nicaraguan goverament
10 the anti-government rebels in Bl Salvador, the CIA lired ageat
McMichaels

President Reagan then altcred his pudlic position on the Contras
again. This time, he anieried that the CIA was being suthorized by the
White House 10 support the Coatras only to the degree necessary “to place
military preswure on the government of Nicaragua "o reform ltself” s0
live up 1o the promise of 1he pluralistie society, economy and foem of
goverament ‘promised’ 10 the people of Nicarages by the Sandinistas when
they led the revolution against Somoza*

2010 In 1983, the United States Central Intelligence Ageacy was
oaught, and padlicly exposed, for having placed explosive mises in the
civilian harbors of Masagua - and for passing out “masuvaly® to the
Contras openly advocating the physical assassination of civilian




goverameat authorities inside Nicaraguas 10 bring about the overthrow of
that government. Both of these acty weore vislations of international

law, Prevideat Reagan, therefore, finally publicly acknowledged that it
was his objective 1o violently overthrow the officially-recognized
goverament of Nicaragua, "10 prevent the establishment in Latin Amerca
of a Soviet military base®

A Congressional ban o "Direct or lodirect” Ald

4213, Afrer 3 national and isternational uproar over the conduct of
the American CIA, Congress began 00 draft & plece of legisiation to order
the cut-of [ of all military assistance « both direct and indirect « by

the United States Execotive Department 10 the Central American Contras.

The *Privatization® of the Contra War

4213, Upon Jearning of this plaa of Congress, White House Chief of
Saff Edwin Meese, Vice President Bash, Cootral Intelligence Agency
Director William Casey, Natiosal Security Advisor Robert McFarlane and
NSC staff member Lt Colone! Ofiver North met and devised » method for
imeationally citcumveating this Congresssons] taa

42,14, In 1hese mectings, this groep decided 1o have Lt Coloned
Oliver North sxtablish contact with the secret growp of peivate
individusly who had Minanced and vepplicd the military equipment to the
Coatens prior 1o June of 1981 « aad 10 notifly them that the White House
and the CIA would »o loager be allowed 10 fend and wpply the arms and
military equipment to the Contras after March of 1984

In these mestings, this group alse decsded to have L1 Colongl
Oliver North extablish contact with Gray & Company (8 Washingtea, DC.-
based peblic relations and advertining organization) and 20 have Rob Owes
of that organization set wp & private citizen-operated Contra support
groep to pablicly solicit funds and assistance for the Contras after the
up-coming prohibition of White House 2id to the Contras. This operstion
would give a feasidle explanation for the source of 1he fuading and
sepply of the Contras ~ 5o that Congress and the peess would sot
conclude that the CIA was still sepplying the Contras.

This peblic crganization was st up by Rob Owea by contacting
General John K. Singhaed « who, in turs, set up the United Stares
Couach r World Freedom asd began peblicly raiving funds for the
Coatras

3 In face, General Singlaud raised mooey inside the United

States which was directed, by him, to be deposited by

coatributors in a Grand Caymas bank for usg in the purchaving of
weapons and explosives for the Contras. Singlaud also travelled

to Contral America with Robdert K. Brown and personally
facilitated providing one John Henry “LW." Harper to the

Contras, who trained Contras in the constroction of C-4 antis

16



The Mall Terror-Drug Operation: A Defector's Story

43, From my late 1985 conversations with Toay Avirgan, Martha Honey and thesr

sources, 23 well a3 from my direct personal conversations with orc Carlon
Rojas Chinchilla, Source 25, I next learned the fellowing facu™:

personael bombs exactly like the one which was used to bomb the
La Penca prems confereace. In face, Plaintiffs' Counsel bas been
informed by Source #24 that Defeadant Singlaud and Robert K.
Brown directly provided Marper to Defendant Amac Galil who helped
Defendant Galil constrect the very Cod bomd which Galil used 10
blow up the May 1984 Eden Pastora press conference. Sowrce »24
Is & person with knowledge of the activities of Defendant

Singlash, Robert K, Brows and Joha Harper with the Contras

4 pricr to the La Penca bombing. Avirgas and Measey, in
their capacity as profesmsosal journalists, had developed well
placed sources within Eden Pastona's movement as well as Costa
Rican goverament officials who had provided them with detalled
information about the ceaflices withia ARDE and asbost CIA
mancuvers (o force Pastora 1o pin with the Honderan-based contra
movement, the Nicaraguan Democratic Alllasce (FDN)  They had
written articles for the New York Times sad London Times asd
worked on news reports for ABC welevision and radio detailing the
CIA presseres. They weore aware beforehand that Pastors was
calling the La Penca prems comference to denounce the CIA
mancuvers agaiast him asd to declare his refusal 1o jois with 1he
FDN. Honey did sot attend the La Peaca press conferemce becasse
she was writisg » story, which appeared on the front page of the

the day after the bombing, stating that the CIA

had given Pastora » 30 day uitimatem 0 join with the FDN and
that i be refused he would face uspecifiod comsequences

Immediately after the bombing, while Avirgan was still
recuperating, Honcy was commimioned by the Committes to Protect
Joursalists and the Newspaper Guild to uadertake a through
investigation of who was responsible for the bombing. Avirgas
joined the investigation in August, 33 did several other
Jouroalises based ia Costa Rica. Ower the next year, this team
carried out several hundred imterviews and learmed the following
information which was pol iato a report ubmitted 1o these two
commitices

Almost immediately they learaed from ARDE officials and
contacts in Miami abost & group of right-wing Cubans working with
the Costa Rican-based coatras and iavolved in several attompts to
1plit contra commanders away from Eden Pastora. They were told
oae of the growp's leaders, Felipe Vidal, had discussed the noed
to climinate Pastors with 3 bomd and that Cebass is Miasi had
discessed before La Peonca eliminating Pastora and afterwards had
boasted 10 associates about carrying out the plot.  Avirgas and
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a1 That in March of 1985, Carlos Rops Chinchkilla, a gainfully-
cmployed peofemsional carpenter residing in the city of San Jose, Costa

Rica, was present 2t 2 public restawrast and bar nxmed the Resdervous Har
located a few Blocks from the United States Embassy in Costa Rica

432 While prescat im this bar, after finishing work, Carlos Rojus
Chinchilla personally withessed three men come imto the Readexvows Bar

He saw them stop in the dooeway for a short conversation and thea Carkes
saw two of the mea Icave the bar. The third mas was left stasding in 1he
doorway, After a few momeats of standing in the doorway, watchisg the
two other mea depart down the street in the direction of the US

Embassy, the man who had reemained B¢hind ia the dooewsy of the bar turncd
snd began jsurveyiag the persoas peesent in the bar

433 This man's survey finally came 1o rest wpon Carlos, and the man
briskly walked from Ais watch at the doorway and moved into the bar to
the radle where Carlos mat

434 The man told Carlos that his same was David, Source »26, and
that he dad gotten himself involved in a siteation from which he oreded
JOMEOne’s assistance 1O cIaApe.

David caplained 1o Carlon that David snd his Brother were
Nicarsguass who had joined the Contra forces in Costa Rica o fight
against the Sandinista government in Nicaragos. David explained that
David had, somehow, come 10 be part of a Special Unit of the Contra
forces in Conta Rics which made uwp a oot of "Intermations]l Drigade”
physically based on the ramch of an American raacher by the name of John
Hull, David told Carlos that this American rancher was the supervitor of
this Special Unit or Interaationa! Brigade asd 1hay the growp operated
from John Hull's main mach and other properties, some of which were
located on the northers-most boundary of Costa Rica abutting the river
which comstitutes the southern border of Nicsragua,

Honcy developed, over 3 number of mooths, a chose relationship

with Felipe Vidal sad from him and several of his amociates,
learned that these Cuban were involved in forming as

“International Brigade® to provide military trainers and milicary
vepplies 10 the contras, that a sumbers of the leaders were tied

1o the CIA, and that a nember of 1he members BDad Beea involved ia
terrorist sod drag trafficking sctivitiesn. They also learned

that John Hell, Bruce Jones and Rene Cordo were leaders of the
Brigade and there were strong indications that Vidal, Mull, Jones

and Corbo had been involved in La Pesca,

Avirgan aad Hoaey and their colleagues also gathered
information Iadicating that members of the FDN and ARDE as well
as some Costa Ricas goveraments officials had been Involved in
the plasniag, carrying out sad coveriag uwp of the Bombing

Avirgan and Honey also were 1old by security officialy ia
several countrics, contras, and people in Miami that the FDN was
behind and had authorized asd fisasced the bombing
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Cotaloe and a Plan o Assamsinate a US. Ambassador

435 David todd Carlos, in this carly 1985 mectiag, that thiy
International Brigade wepervised by Joha Hull had beea directly
respoasible for the May 10, 1984 bombing of the Eden Pastora press
coalerence « and that the same group was, at that very moment, actively
engaged in going forward with 3 plan 10 carry out & terrorist bombiag of
the United States Embassy in San Jose, Costa Rica and a plan 10
sssassisate the new United States Ambassador to Conta Rica, Lewis Tambs
David stated to Carlos that the two men with whom David had arrived at
the Bar were, at that moment, "casing” the US. Embassy down the street
in preparation for the future Bombing of the isstallation,
David caplained to Carlos that the Intersationsl Brigade sepervised

Joha Hull and housed on his ranch 10 the north of San Jose was
directly involved in the trans-shipment of large quantities of Colomblan
cocaing from the airstrips on John Hull's farm (sirstrips which had
recently beea lengthened and improved 1o accommodate aircraft arriving at
John Hull's ranches with loads of military equipment, weapons, ammunition
and cxplosives) Other sources informed the Paintiffs that this cocaine
came from one Jorge Ochoa and one Pabio Escobar, the two largest cocaine
predecers and exporters in Colombia -- and that the cocaine was being
moved from John Hell's ranch into the Usited States where it was sold, a
portion of the profics going to John Hull and his International Brigade
10 help finance the guns, ammunitica and cxplosives Being vied in their
military effort against the governmeat of Nicaragua.

David todd Carlos that in addition to bombing the Embassy, the
Isternaticasl Brigade inteaded to kill 2 US. diplomat who he later
identified a3 Ambdassador Lewis Tambs. David todd Carlos that the bombing
aad the apassination of Tambs wosld be made to look like the work of the
Sandinisa government of Nicaragea in an effort 1o instigate direct
military action by the United States againgt Nicaragua,

Other sources laver 1old the Plaintiffs that the Isterastionsl
Brigade was also aware that Pablo Excodar had pet a $1.000.000 dollar
“bounty” on the head of Ambassador Lewis Tamba. Escobar was reportedly
iafuriased at the efforts made by Tambs, when Tamds was US Ambassador
te Colombia, to obtaia an extradition treaty between Colombia and the
US, which would sllow the extraditioa of Escobar asnd other cocaine
traffickers to the US. lor presecution for dreg smeggling. The
International Brigade hoped to additionally collect the $1 million bosaty
0 aid them in their purchase of military equipment for use in their
military effort against Nicaragua

4)6 David todd Carlos in this conversation that David did not waat
80 participate in this Interoational Brigade any longer « that he did
sot support the sctivities of the group directed against the US Embassy
and Ambassador Tambs and he did not support the activity of the group
involved in drog smuggling 1o finance their operations.

But David wld Carlos that David sceded help in escapiag Mrom the
group -~ that everyoas in the group was watched by everyons else, as a
procaution against dissention and revelation of their activities David
needed an "outside® persos, somecas who could help David aad his Seother
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da.

(who was fighting clsewhere with the Contras), excape without observation
by members of the International Brigade David asked for Carlos’ help.

457, Carlon refused, pointing ot 1o David that Carlos was &
marricd man, with 3 wife and three children ~ and that Carlos lived in
s semall row house with his wife's beauty shop o= the ground floor, a
place where any strangee, soch a1 David or his beother would surely be
noticed if they tried to hide there

438 David pleaded for Carlos 10 help and told Carlos to look for
him around the Embdassy of 81 2 10wa in porthern Costa Rica, if Carlen
decided 1o help him,

Then David was gone, as the two men with whom he had arrived
returaed,

439 Carlos weat out of the bar after the men left and saw them
enter & large, gray car, without any license plates, and depart

Carlos went 1o the home of his mother and isformed her a3 1o what
8ad occurred and sought her advice S8¢ directed Rim to stay owt of it
and o &0 nothing

In a move 1o enforce Costa Rica™s of ficial policy of meutrality
towards Nicaragua, Costs Rican Rural Natiesal Guardsmen raided. in late
Apeil 1985, & contrs camp lecated oa property near the Nicarages border
managed by Johs Hull They arrested sine Nicaraguan contray, live
foccign mercensrics including two Americans, and selzed significant
smounts of guad canacas smmgnition and explonives. This cquipment
iocloded geas and military equipment smuggled from Floeida's Fr
Lavderdale Mollywood Airport on March 6, 1985, by Sources wid_ wi5 wié
snd »17, and Defendanty John Hell, Bruce Jones and Thomas Posoy.
Indeed, specific weapons expecnly porchased and registered in the
United Siates by Defendant Thomas Posey were seized by 1he Coaea Rican
Rura! Guard oo John Hull's raach in carly 1955, and are presently
svailadle ar evideace.

When Carlos Rojas Chinchilla lcarsed of this Rural Guard action,
he realized that the Sescription of the ranch, the name of 1he owaer of
the ranch and the description of the man arrested and the cquipment
scized all matched, exactly, the description of the Iatcrnational
Brigade described by David 10 Carlos in their carly 1985 mecting at 1he
Rendezvout Bar.

This cavsed Carlos grave concern, since this abllity of David to
deseribe »o exactly the characteristics, equipmeat and locale of the
International Drigade arrested by the Costa Ricas Rural Guard convinced
him that David Sad communicated to him equally accurase information
about the plans of the group 1o bomb the US Embasyy and to
avassisate US Ambassador Lewin Tamba

Following the arrest of the morconaries on Mell's property, Carlos

Ropy Chischilla reslized that David's story kad some basis in fact. He
soaght the counsel of the only North American he knew, 2 woman aelghbor
married into 3 Latin American family fricndly with his family, Carlos
communicatod the infermation to the members of this North American family,
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Sources #29, #30, and #31, which dad been told to Aim by David

45  As it turned out, the dasghter of this Noeth American family, Source
#3), knew the Phaintiffs Tony Avirgan and Martha Momcy and, following dar
receipt of this imformation from Carlos, Scurce w)l coatacted Tomy Avirgan
and Martha MHoncy and informed them of the coateat of the mecting bDetweea
Carlea and David.

46. Temy Avirgan and Marths Honcy, through Source #31, comtacted Carlos
Rojss Chinchills in 1985 and persusded Carlos 1o attempt to reestablish
contact with David.

47. Ia 1985, Carlos did recatabdlish contact with David « and, at the

request of Toay Avirgan and Martha MHoney, Carlos met with David and asked
David to cxplain, in detail, the informatica David pomemecd about the La
Peacas Bombiang, about the activities of the so-called "Interaational Brigade®

of Contra supporters operating from John Hulls Costa Ricas manch - and
sbout what David knew abdout the futere plans of this Brigade

48, Is & series of mectings Betweea David and Carlon held over the ensuisg
weeks, David shared with Carlos the information which follows « some of
which was tape recorded By Carlos and some of which Carlos omily repeated
10 Toay Avirgan, Ihc?n Honey and Source )] immedistely after his
interviews with David

49. Both Toay Avirgan and Martha Honey spoke, by telephone, with David,
confirming his existeace, his name and his possession of the geseral
information set forth below. But David wosld not meet directly with the
Journalists.  However, Plaintiff Avirgan did physically see David a2t a
distance, mecting with Carlos, on one eccasion - from which meeting Carlos
::-:od and shared more information with the Plaintiffs which came from

vid.

50. In his direct interviews with David, Carles was givea the followisg
information - which fact Plaintiffs’ Counsel has persomally confirmed from
direct interviews with Carleoa

501, David told Carlos that David and his brother, who were
Nicaraguas citizens, bad grown disillusioncd with the Sasdinistas
government in Nicaragua, and left Nicaragus and had pined the Contrs
forces Based iaside Costa Rica

0.2 David's brother was no longer with David, bet was, rather, of
fighting somewhere else with the Contras agaisst the Nicaragean
goverament,

0.3  David had somechow come o be assigned to a group of men made up

3 Plaintiffy’ Counsel is in poasession of wmid tape recording and notes
from thess intervigws with David,
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of Nicarsguan Contras, expatriate Cubans from Miami, foreiga
meecemaries, snd soddicr of fortenc types who were based wpon the

catthe ranch and citrus farms owned or managed, directly on the Costa
Rican side of the Coatx Rican-Nicaraguan dosder, by a2 millionsire
American rancher by the name of John Hull, the same Joha Hull named 3
2 Defendant in this wpit

504 Workiag with John Hull was another Ameccan rancher who owned a
ranch near that of John Hull. This man™s oame was Bruce Jones, and iy
the same Newco Jones named by Plaintiffs as a Defendant Im this suit

50.5. Both Hull and Joacs had carlicr been dircctly amociated with

agents of the American Central Intelligence Agency and had given over
their ranches as “staging arcas® for the landing and of (-loading of

Americans ClA-aupplicd weapoms and ammuenition which were being supplied
by John Hall to the Contra forces Based in Costa Rica and just acrom

the Border inside Nicaragwa. This information came Mrom sources other
than David, prior te coatact with David,

506, David was 2 part of thiz “Isternstional Brigade® of Contras and
mercenary Coatrasupporters and shared the Contra desire to overthrow
the Nicaraguwan Sandinista governmeat by military ferce

S0.7. However, in 198), one of the Costs Rican-based military
commanders of 1he Contray, who was being supplied with military
equipment by the American CIA through John Hull, one Eden Pastoes,
began to have difficulty with Hell and the CIAYY man who was repeatedly
on Joha Hell's ranch. This CIA man was cac Duane *Dewey” Claridge. Ax
s result, the CIA kept starting, and then stopping, the supply of arm

te Eden Pastora. Hull and Dewey Clarsdpe were angry with rencgade
Contras commander Fastora, becasss Pastora would agither accept
supervision from American CIA persoanel sent in to Coma Rica to

provide "advice® 1o Pastora, nor would Pastors agree 10 integrace his

Costa Rican-based Contra foeces into a enified Coatra command under the
lcadership of 1he Hoaduran-based FDN led by cae Adelfo Calero and
former Nicaragua dictator Anastasio Somoxa's former Natiosal Guard
gpencraly, (This informaticn came from sources other than David -

praoe 10 David's costact with Cardea « a3 did the infoemation in 508

o 5010 below.)

SOK  In mid-1985, 2 number of Cuban-Amerscans from Miami arrived at
John Mull's ranch and asked Joha Mull to arrange 2 mesting between
these Cuban-Americans and represeatatives of Contra commander Eden
Pastora - with a view toward Pastora’s agreeing 10 allow these Cuban-
Americans to bring down to Costa Rica a number of their Miami-based
Cadas-American adaociates to fight sgaisat the Sandinistay as part of
Eden Pastora's ARDE lorces

Contra Cocnine to the US.
S09. When 1his request of the Cuban-Americans was rejecied by Pastora
22



in May or June of 198), two of these Cuban-Americans, eac Felipe Vidal
and one Rese Cordo began setting up & cocaine transahipment operation
on John Hell's ranch.

phancloads of cocaine [lying oato Jodn Mull's ranch --and onto the

pumerous other ranches “mamaged” by Joha Hull which were adjacent to

Mull's ranch slong the Costa Rican boeder with Nicaragua. The cocaise

oo these planes came (rom oae Jorge Ochoa and one Pablo Escodar - the ,
1wo biggest cocalne producers aad tralfickers in Colombdis. Oa Jobn

Hell's ranches, this Ochoa-Escobar cocaine was offJoaded and thes i
transshipped up Ia10 the United States, going to Miami, New Orleans, 1

$0.10. Felipe Vidal and Rene Corbo coordisated the landing of small 1

and Memphis

50.1). DPavid w0ld Carlos that David was totally opposed to this
cocalne smuggling. But he said that a portion of the income carned by ‘
John Hull, Felipe Vidal, Reae Coedo and their fellow Contraaupporiens
by their participation ia this drug smuggling nctwork was being wsed w0
help fisance the purchase of military cquipment, ammunition and
cxplonives sceded by the Contras 1o wage their private war against the
Saadinisia goverament

$0.12. This deeg smuggling dimeasion of the Joha Hull-Isternational
Brigade caused David 10 seriously consider flecing from the operatioa
Bet he did mot.

The La Penca Press Conference Bombing

S0 Carlos asked David 1o explain the role which members of
this International Brigade of Contras had played in the
May 30, 1984 terrorist bombing attack on the Eden
Pastora press conflerence at La Penca, Nicaragua.

0122 David went into great detsil cxplaining this rode -
informing  Carles that David had been personally infoemed |
of his iaformation by Alvaro Crez and Frederico Sacor, i
the two men on Joha Hull's ranch uader whose direct . '
wpervision David cperated in his activities as part of
the Contra International Drigade

012 Crez and Saenz had informed David that the preliminary
decision 10 sssassinate Edes Pastora had been made by
John Mell, Felipe Vidal, Rene Corbo and Adelfo Calero in '
A series of meatings in or arcuad Januvary of 1984
when it became clear to these men that Pastors was
neither goiag to allow non-indigenous Nicaraguans, such ‘
as the Cobas-Americans, to participate in his Costa
Rican-based ARDE military effoet agains the Nicaraguan
government aor was Pastora going 1o allow his Costa .
Rican-based ARDE forces 10 be melded into & unified {
Coatra command uader the leadendip of Adolfo Calero's .
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50125

50.12.6

50127

0I2s

50.129.

50.12.10.

500211,

Honderasbased FDN Contra force

David reported that this January, 1984 prelimisary
decision to kill Pastora bad been made in mectings held
on Johs Mull's ranch among Hell, Vidsl and Corbo and,
Iater, between these men and Adolfe Calero in Hoaduaras

Other sources reporred that this preliminary decision

was finalized in a mecting in Miami, Florida is February
of 1984, between Vidal and Corbo and their “spoasor”
Francisco "Paco® Chanes

It was Cruz and Saenz who informed David of the 1984
decision to conduct the bombing of Pastora. Other
sources set forth Below have verified specific steps in
this chais of events. They are a3 follows

In February of 1984, Felipe Vidal and Reae Corbo (ew
from San Jose, Costa Rica 10 Miami, Florids -« where

hey met personsily with Fraacisce "Paco” Chanes

Chanes was the d¢ Macto owner of two Miami-based seafood
import companies. These were Ocean Hunter, Inc. and Mr.
Shrimp. These two private companies were, in face, the
vehicies through which Frasciaco “Paco” Chanes ymuggled
int0 the Usited States up 1o one Mull toa of Colombian
cocsine each week - from Jorge Ochoa and Pabklo Escobar,
via Joha Hull®s Costa Rscan ranch. "Pace” Chancs was

2150 an ardent fimancial supporter of the ultra right-

wing, Miami-based, Cuban anti-commenist organization
*Brigade 2506° Silent partners in Chanes' two "seafood
impoet” companies were Fraak Castro and Rolando Martinex
w fellow intense anti-<communists.

In this February, 1984 mecting in Miami held between
“Paco” Chanes and Vidal and Corbo, Chanes gave his fisal
appeoval 1o the participation of Vidal and Cordo in the
sssassisation of Eden Pastors

Vidal and Corbo then sought advice from Chanes as 10
whom they might retain to carry oat this assassination. !
Paco Chanes sent Vidal and Corbo 10 meet with Frank
Castro and Rolando Martinex. Q

Yidal asd Coedo met with Frank Castro and Rolando
Martinez in Miami in Febevary of 1984 3ad were, in turn,
ent 10 so¢ oac Niles Meinz, Heinz, in tura, seat Vidal
asd Cordo 10 meet with one Ramon Cecilio Palacio « a
man reported 1o be the “chiel of security” in Miami for
Jorge Ochoa

In February of 1984, Vidal and Corbo met, ia Miami, with
Ramon Cecilio Palacio « who placed them in the hands of

M
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01203,

03214,

A28,

30.12.16.

500217,

01208

two Cuban brothers istroduced 1o them ay Ricardo and
William "Gris". These two men are believed by
Plaistiffy' Coumasl's sources to be, in fact, one Raul
Villaverde and one of his two brothers «« cither Ralael

(M he was not carlier kilied in 2 yacht explosion in
Miami) or Jorge, & cocaine smuggler associated with ﬁ
Palacio and Ochos

The "Gris® brothears took the mea to Chile and intreduced
them 10 Amac Galil, & aotorions international right-wing
terrorist who was, at the time, working for the dreaded
secret military police of Chileas dictator Pisochet

Galil was paid $50.000 to plan and cxecute the
sssassinatson of Eden Pastora

Between March and May of 1984, Amac Galil travelled

throegh Fanama up Into Costa Rica - whare he went to

Joha Hull™s rasch. On Joha Hull's raach, Galil obtained

from John Hull three kilograms of C-4 explosive -

portions of which had been smwggiod onto John Mell's

ranch through the combined efforts of Defendants

Theodore Shackloy, Thomas Clines, Richard Secord, Albert

Hakim, Rafacl "Chi Chi* Quintero, Joha Hull, Bruce

Jones, Thomas Posey, Roaald Martin, James MeCoy, and

Mario Delamico. °

Joha Mull mes repeatedly with Galll while Galil was in \
Comta Rica. Indeed, Jokn Hull travelled with Galil, by

car, from Hull's ranch, up 10 the Nicaraguan boeder,

where Galil took numerous photegraphs of the arca, and

then returned with Hell 1o Hell's ranch. These (acts

have been indepondently corroborated by Plaintifry’

Counsel by direct isterviews between our investigaton

and two sources who were eyewitnesses 10 Galil's

preseace oo Johs Hull’s rasch prior to the La Penca

bombing These are Sources »12 and #3),

Ia May of 1984, Amac Galil lelt Joha Hull’s rasch and
100k wp resadence at the Grand Yia is Sas Jose, where he
wsed the Maise ideatity of a Danish jowrnalist by the
same of Per Anker Hassen,

e e —

Uader this falie ideatity, Oalil joined with a Swedish
filss crew and, later, obisined access 10 the peens
coaferonce held by Eden Pastors at La Poaca on May 30,
1984,

Galil detonated the C-4 bomd concesled in an alumisem
CAmCrS Case « USing & remote contred radio transmitier
« killisg, maiming, and severcly injuriag the
international josrsalists and parties listed in the
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Piainti(fs" Complaint oo May 30, 1584

301319, At described By Cruz and Saenz to David, Galdl escaped
in 1he following manner. he Med uring & trock owned by
Defeadant Hull with assistance of various of the other
defendants

Kidnappings, Death Threats, and Murder

st At the conclusion of one of the several interviews held berween Carlos
and David in a public park in San Jose, Conta Rica, in 1985, David and
Carlos wire seized on the sidewalk next to the park by & small growp of
armed men whom David later identified to Carlos a3 asseciates of John Hull
sod Hull's Internstional Brigade of Contras

These men foeced David and Carlos, at gunpoiant, ento the foor of the
back seat of a car and drove them, for houry, to the main ranch of John
Hull, at the northern boeder of Coats Rica. There David and Carlos were
held by an armed guard, ia a small wooden shed, while the oiher mea weat "o
coatact John*

David told Carlos that David was sere that the men were going o kil
David sad Carlos whea they reterned ~ 30 he pertuaded Carlos 10 00 with
him in as escape. David and Carlos stiacked the lone srmed guard left 1o
derain them, deoke the window out of the shed in which they were held
captive, and fled into the forest —~ amid 2 hall of gualire from 1hekr
gvard.

52 After days and nights speat in the focest, David and Carlos came 1o a
road, obtained a ride oo & truck to a small vitlage - and Carlos telephoned
Toay Avirgan and ssked that Avirgan come to get them

53 David refused to go with Avirgan and effect his escape, wanting 1o get
sway from the situation which was threatening his life. So, David left
Caries, whe wailed in » park 10 b¢ picked up by Toay Avirpas David
promaed, however, that he would coatact Carlta to let Carlos know that
David was safe®
The Plaintiffs were later informed by & member of the Costa Rican Rera)

Gward, Source »34, that an agent of the Costa Rican Rural Guard placed
undercover on John Mulls ranch, Sowrce #35, reported 10 Costa Rican
suthoritics that be had later seen David recaptured and phyrscally brogght !
:‘:rn Hull's raneh « where David was beaten and tortered 10 dearh on John

‘s ranch,

M, Carlos reported his kidnappiag to the Costa Rican legal authoritses and
these authorities searched, with Carlos, for the property, and the wooden

©  David did not call ¥nd the nest day Cardos, trasled by Avirgan and »
Costa Rican police officer, found David in the Central Market area. David
assured Carlos 1hat he was fine and woudd s00n leave the country and (rom
there would b¢ in towch, Neither Carlos sor the Plaintiffs ever heard from
or saw David again.
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shed, where Carlos and David had been held,  This scarch by the authorities
lead 10 the ranch of John Hull ea the Ceoana Rican-Nicarageas border.

$S. Soom after the reported recapture and torterc-execution of David,
Plaintiffs Toay Avirgan and Martha Honey began 10 receive telephoned death
threats « ordering them 1o stop youwr investigation or Be killed® These
theeats then Began to take the form of notes, made up of letters from (he
alphabet cet from magarines, notes which were physically placed wader the
dooe of their home -~ where they lived with their two small chiddrea,
These death threats, and similar death threats directed 10 their
employees and office saff, roguired the Paintiffs to spead thousaads of
dollars 10 install & physical security system in their office and home The
continged Seath threats reguired the Plaintiffs to sead their chiddrea out
of the country 10 stay with the Plaiatiffy' family is New York State ~ and
o live ender an armed guard provided to them by the Comta Ricas legal
authorities, Source =36

$6  Afrer 2 thoreugh iavestigation of the iaformation provided to them by

David, by Carlos -~ and by numerous other sowrces; Including Costa Ricas law

caforcement suthorities, Sources #37 and #38; ARDE IntcMigeace Officials,
Sources »39 and #40 interviews with Defeadant Felipe Vidal himasell, Source
o4); and interviewy with former Contra members, Sources »42, o), #dd, and

#45 « Plaintiffs Toay Avirgas and Martha Honey prepared & writtes report of

their findings and publicly redeased this report at a press conflerence held
in San Jose, Costa Rica ia the Fall of 1943,

57, Afver this report, Carles Rojas Chinchilla was kidaapped, a second

time, by amsecistes of Joha Hull, These mea scized Carlos from his howse In
San Jose and, at guapoist, ordered him o copy, in his own hasdwriting, »
prepared statement they showed him — stating that he had beea told nmothing
by David abest Jobs Hull - asd that his carlicr reports filed with the
Costa Rican legal authorities about David's reports, and Carlos” kidnapping

by amociates of Joha Hulls were all made up by Carlos at the demand of
Jourmalists Toay Avirgas and Martha Hoaey.

Carlos was told by these men that, after writing this, Cartlos would be
released, snharmed - Byt that, in two weeks time, Carlos would, again, be
contacted by these men and browght belore & “specially selected” grosp of
Joursalists where Carlos was to publicly release his written statement and
rentuace his police reports about Joha Hull,

After writing the demanded statement, Carlos was released «~ and he
fied 10 Toay Avirgas and Maritha Hoaey and requested protection,

The Plaintiffs assisted Carlos in escaping from Costa Rica with Mis
family and secered a safe place for him o remain — antil he was called
upon 10 temtify in the trial of John Hull

All of thess facts have beca verified directly 1o Plaiatiffy' Counsel
Daniel Sheehan in persoaal interviews between Attorney Sheehan and Carlon
Rojas Chinchilla,

1 3 In the Fall of 19835, Defecadant John Hell seed Plaintiffs Avirgan and
Honey in Cosa Rica, charging thems with criminal libel

» In the Fall of 1985, | was contacted by a Source, Source o468, and was
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iaformed abowt Plaintiffs Avirgan asd Hoaey's information from David and

thelr numerous other sources — and, fisding that this informstion was

closely related to infermation peovided to the Christic loestitote By our

Sources regarding the smwggling of gens, ammunition and explosives 1o Johsn

Heall's ranch from Florida, via llopango Air Force Base im 11 Salvador, !

aked hat my Source #&6 have Tooy Aviegan and Marths Honey contact me — w0
we coeld cooperate in owr respective anvestigations

. For » period of time, Sowrce #4846 commenicated information back aad
forth betweea our Christic Institute investigation and Tony Avirgan snd
Martha Honey,
In December of 1985, my law office was ssked by Toay Avirgam snd Marrks
Hoaey 10 assist in the preparation of their defemse against the chargen of
criminal libet in Costa Ruea. We agreed 10 do so

The Secret Team

R ——

(18 During my preliminary investigation of the iaformation in the
possession of Toay Avirgas, Martha Honey and their sources - | wan contacted
by Source #47, a right-wing para-military specialin, former US Army pilot
in Vietnam and military reform specialist in January of 1986,

Source waT, the Speclalist, who was unaware of my investigation,
informed me that be had met -~ at 5 right-wing function - a former US.
military intelligence officer, Source w48, interested in seeing to it that
the Mujahedin focces in Alfghanistan were supplicd with safe and ¢ffective |
military equipment with which 10 combar 1he Soviet invasion of their
domeland

Source wd] informed me, however, that, spoa his second meeting with |
Source #45, this source began 10 discum with Source #47 the existence of a
"Secret Team® of former high-ranking American CIA of (icials, former high- |
ranking US military of ficials and Middle Easters arms merchants — who |
alyo 1pecialized in the performance of covert politieal assassinations of |
communists a8d “cncmics” of thia "Secret Team® which carried on its own,
independent, Amecican foreign policy - regardicss of the will of Congress,
the will of the President, or even the will of the American Central
Intelligeace Agency.

Source w47 was 10 shocked 3t this information that he wanted me 10 meet
with Source wés, 1o isterview him, and 10 evaluate the information this man
had,

1 agreed 1o do so. The mecting was 36t up for Febewary, 1986, a1 the |
home of Source »47 outside of Washiagton, DC. |

The Wilion Coanection In lran

6. In Febewasy of 1985, | weat to the house of Soerce #47, and wis
introduced 10 Source w48 He was & former US intelligence of ficer who
seeved in Iran in 1976 and lor 3 period therealter,

In owr interviews, Sowrce 48 set forth the details of a highly secret
asamsination projct which operated in Iran from 1976 usatil the M3l of the
Shak - under the supervition of Defendant Theodore Shackley and Defendant
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Themas Clines. This project was supervised, in the Middle Eamt by one Edwia
Wilson. Source #4838 -~ who worked a3 as antisterrorist specialist ia the
US Military Mission in Iras, was in 2 special position to have persoaal
knowledge abowt the project run by Edwia Wilsea - sisce Wilsoa's program
operated under the rubeic of an “anti-terrorist® project.

Source »4) set forth, in detail, how this covert “antiverrorint®
search and destroy operation wis set op, in 1976, under the overall
supervition of the Assisant Deputy Director of Operations for the American
Central Intelligence Ageacy - Theodore Shackley, and his Deputy, Thomas
Clines.  Mowever, Source #48 was coavinced that this operation decame a
criminal, pelvately ren, non-CIA authorized program as of 1977 - after
President Jimmy Carter and CIA Director Stasaficld Terner eatered the
government.

Thais privately-ren, "aati-terrorist™ as3assination program was
suthorized and coatrolied by Theodore Shackicy and Thomas Clines - in their
purely private, non-goveramental capacity, frem 1977 o 1979,

During this 1977 10 1979 period, Edwin Wilson, in his private capacity
as the fleld director of this private Shackley-Clizes project, establizhed
contact, in Libys, with Mobammar Gadhafi and secretly agreed 10 train Libyan
anti-Shak of Iram terrorists in the wse of deadly C-4 explosives at five
weret terrorist training camps located inside Libys. While eatirely
criminal in natere, Edwia Wilsca's activities with these Libyas terrocisty
were acteally intelligence-gathering activities - designed 1o put into hin
hands the identitics, missions and targets of the Libyan, anti-Shah
terrorisl operations

Onoe this intelligence information was obtained by Wilson in his
capacity as a trainer and wpplicr for the terrorists, Wilioo would secretly
communicate the identities, aad missica of particular terrorists to Rafael
*Chi Chi® Quintero - who was responsible for "interdicting” and directing
the assassination of these Libyans terrorists

Indeed, part of the "mission” of Wilon iaside Lidbya was 10 carry out
the amassination of Mohammar Gadbhafli himself. Pursuant to this plan,

Wilson arranged for Gadhali's plane to be “wired-up® and bombed The plane
was blown up - dbut, at the last moment defore the plane took of f, Gadhafli
returned from the tarmac 1o receive & tedephone call. Several East German
apents weree killed ia the explosion.

This operation of Wilson's was "blown™ when one of Wilsoa's associates
here in the United States, cne Kevia Mulcahey, unknowingly revealed to a
person (ricadly with an ageat of the Federal Burcaw of Akohol, Tobacco and
Firearms, that his boss, Edwin Wilson, was training and supplying Libyan
terroey

Wilson and his assocsate Frank Terpil were indicted for their dealings
with Gadhafi -« but his supervisors, Theodore Shackicy and Thomas Clines,
were allowed to resiga From the CIA by CIA Director Stansfield Turner and
Deputy Director Frank Carlucel.

However, upon resigniag, Delcadants Shackicy and Clises joined with
Defendants Secord and Hakim and “weat private” - continuing to run their
*Secret Team® - complete with it"s own covert forcign policy.

Plaintif 13" Counsel learned this information not only from Source w48,
but alse from Source 49 - who i & retired CIA of ficer with kaowledge about
this operation and a Source #3530 - who is » former Alr Force of ficer of 1he
Special Investigation Office who iavestigated Edwin Wilson's activities ia

—
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the Middie East.
Source 49 Bas had direct conversaticoas with Scurce »30 who was
directly invelved with Edwin Wilses in 1his Middle Esmern Operstion.

Supplylng the Contras

Somrce w49 has direct knowledge that it was this “Secret Team® of
Defoadant Shackiey, Defendant Clines, Defeadant Sccord and Defendant Hakim -
operating through their busiacts partoership with Edwia Wilson named the
Egyptisn-American Trasuport aad Service Company (iscorporated in Jamsary of
1979) who first esmabliabed coontact with and began secretly supplying
weapons, ammuaition and C4 explosives 10 the Contras soon after they began
operations s Monderas is August of 1979 and who later, uader a sparate
corporate cover, supplied Cd explosives and military equipment 1o the
Contras, through Joha Hull, in Costa Rica is 1983 and 1984, The *Field
Officer” for this "Secret Team™ was Defendant Rafael "Chi Chi® Quintero,
the man who met with 1he field commanders of the Contras in Hoaduras and the
Coatra associates of Joha Mull in Costa Rica to take their "ordors® for
woapoos and cxplosives and who saw 10 it that said military sepplies were
delivered, Defendant Quintero condected his sctivitics on behall of thin
Secret Team through s Florida -dased coeporation named Orex Supply Compasy -

8 company earlier set-up by Edwin Wilwoa,

Thia iaformation was obtained by Phaintif (s Counsel from Sowrce #49
snd from perwcas who dave spoken directly with pemons directly involved in
this eperatioa.

Under the wupervision of Defendant Theodore Shackley, Defendants Thomas
Clines, Richard Secord, Albert Hakim and Raflac! Quintero have bees direstly
respontibie for 1he private supplying of military equipment - Iacliediag the
Ced explosives supplied to Johs Hull in 1983 and 1984 which were used in the
tervorist dombing attack at La Penca oa May 30, 1984 Indeed, a close
aswociate of Defendant Quintero trained persons in Honduras to make deadly
C4 anti-perscane) terrorist bombs identical to the one wsed at La Penca,

This indivadual was one Johan | W, Harper. These Delfendanty were

respoasible for the eatire supply of weapons, ammuaition asd explogives 1o

the Contras in Monduras and Coata Rica from August of 1979 up 10 October of
1985 -~ with the gxception of the time period betwoen June of 1981 and March
of 1984, dering which time Americen CIA Director William Caxcy and his agent
Viaceat M. Can vistraro supplied such materials

Defeadants Martin, McCoy, Delamico, Posey and Chanes contributed
miliary supplies directly 1o this Mow of equipment sepplied by Defendants
Shackicy, Cliaes, Secord, and Hakim deriag this time period « incloding
portion of the C-4 eed to construct the C-4 boambd wied at La Penca in the
attempted assassination of Eden Pastors.

Morcover, Ricardeo and William "Grin® are reported, by a source, Sousce
#51 « 3 former Contra member active in the Miami area with direct knowledge
of the Miami Contra community - 1o be one Ragl Villaverde and Ms brother,
cither Rafael or Jorge Villaverde. The Villaverde brothers are close
axociates of Defendant Rafae! Quintere, who worked with Defendans Quinteso
a8 professional asssssing for Edwin Wilton is fran asd Libys between 1976
and 1980, According 10 Source #5], it was in Iras and Libya, while werking
for Wilwon, that Ragl and Ralscl Yillaverde met Amac Galil, the right-wing,
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asti-Gadhafi Libyam terrorist whom the Defendants actually procured 1o carey
st the La Penca bombing

63. In April of 1986, Plaianfry' Counsel was introduced 10 Source =52 a
high-raaking, active, Ceatral Istelligeace Ageacy official who discumsed

with Sources #4383 and =49 the activities of Defendant Shackley and Clines and
confirmed to them 3 mumber of the facts set forth above,

64. At that time, Plaistiffy' Counsel also met persosally with Source #5853,
ssother high-rasking, sctive, Cestral Iatelligeace Agescy official, who
confirmed mech of the data comcerming the political eavironmeat and
activities of persons iavolved in the Contra movement la Costa Rics ia 1984
« and the sames of the persoms iavelved in the Contra operations ia Costa
Rica in 1984, at the time of the La Penca dombing.

65 In carly 1986, Plaintiffs” Cownsel established contact with Source #54,
s maa sctively engaged ia the trafficking of cocaine with Defendant
Francisco "Paco”™ Chanes and Defeadant Dagoberto Nuner, which source
commaunicated to Plaistiffy' Counsel detailed information coafirmiag the
participation of Defendants Chanes, Nencr, and Hull in the smuggling of
cocsine inte the Usited States through Miaml asd Momphis. Source =54
supplied Plaintiffs' Counsel with the names and whercabosts of some half-
dozea pilots who flew guns, ammenition and C-4 explosives from the United
States vo Joha Hell's ranch in Costa Rica — and who Mew cocaise bdack into
the Usited States from Defendant Hull’s ranch. A sumber of these pilots
have beea located aad contacted by Phaintiffy” Coussel, bdet they insist upon
immunity from crimisal prosecution in cxchange for their testimony against
the Defendants in this case, These pilots constitete Sowrces »54, #55, »56,
w37, w38 and e59

64 Phaintiflfs" Coussel bas esablished direct coatact with Edwia Wilson,
who s serving a foderal prison term in excess of 50 years at Marios Priscn
ia 1llinois and has speat Bours in private intervigws of Wilsea. Me. Wilsoa
also requerts immenity from criminal prosectica in exchange for his
testimoay demonsirating the truthfulacm of the information ser forth above
abowt his activities with Defeadants Shackley, Clines, Secord, Makim and
Quintera. Edwina Wilson is Plaintiffy" Source #6460

67, Plalstiffy’ Cousscl das also personally imterviewed Sowrce o661, s Costa
Reacan pilot with intimate knowledge of the cocsine smuggling operations of
Defeadants Hull and Nwmez ~ and of the fact that the iscome from their
smuggling activities is being used to flance the Contra operations of the
Defeadants in Cosia Rica.  Sowrce o8] intredoced Maintiffy' Cosssel to
Source #6212, a Roman Catholic Pricst from Costa Rica who has personally
intesviewed sumerous peasasty in Costa Rica who have come 10 know with
direct personal knowledge of Deleadasts Hull and Nose: cocalos smuggling
operations - and their partoceship i these operations with Defendant
Franciseo "Paco” Chanes ia Miami

68 Plaimsifls' Counsel’s investigators have interviewed Sources #6), »éd
and »65 who are sctive agents of the Federal Dyeg Esforcoment Administration
who are directly knowledgeadie concersing the cocaine smugglisg eperation of
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Defendaneys Chanes, Vidal, Cordo, Nuncz, Hull, Ochoa and Escobar and the wse

of & portion of the profits from this eaterprise 2o fund their Contra
operations in Costa Rica

69. Plaistiffy" Counsel has perscaally interviewed Source w66, an active
Florida state law enforcement intelligence officer, who i familiar with the

dreg smuggliag ~ and ilegal gunruaniag operations of the defendasts ~ bat

who Ras been directed 10 "stand clear”™ from his Iavestigation of their
activitiea

The Fiest "Contra War™; Ovganired Crime and Right-wing Terror-Folltics

70 Sources #48 and #49 described above, a3 well as Soorces #67 and #68,
who are teaured professors at accredited universities (a the US who

conduct professional research into government documents, interview persons

in the US intelligence community, and teach adcredited courses regarding

the history of the activities of our American istelligence community —- 3
well oy Source o689, who is 8 retired officaal of the United States Customs
Department aad the Foderal Bureaw of Narcotics and Dangerous Drugs (now the
Drug Eaforcement Administration), and Sowrce #70, who is & former Sooutheast
Asien Border Police officer, and Source w71, who is 2 retired CIA official »

» have communicated evidence 1o Plaintiffs’ Counsel which comstituten
prodable cavae 10 belicve that the following Macts are true regarding the
Defeadants in this case:

0.1, That, in late 1939, immedsately after Fidel Castro drove
Dictator Batista out of Cuba, former United States Vice President
Richard M. Nixon established, and chaired, s Special Commintes within
the United States Natsomal Security Council with the express antigament
of developing - and executiag —~ a plan by meany of which 10 moust »
covert “Coatra® war against the socialist goverament of Cuba, utilizing
cxpatriate isdigenous right-wing Cubans who had beea loyal to Dictator
Batista. The objective of this non-Cosgressionally authorized

operation was 1o undermine, weaken, and eventwally, overthrow the
revolutionary socialist government of Cuba. [t appears 1hat this

sccret operation was then code-named “Opcration 40.°

2 That, in late 1959, then Vice Prevideat Richard M. Nixoa,
with 1he direct participation and cooperation of United Siates Central
Intelligence Agency Director Allen Dulles, undertook the supervisiea of
the recruiting of expatriate, right-wing Cubans who had Med from Cuba
o Miamsi, Florida -~ and cawsed 10 be cstablished two socret military
training bases feoe their “Contra® lforces, one south of Miami, Florida,
and one is Guatemals., CIA Directer Allan Dalles ansigaed CIA Agent and
former Marine Corps of Clcer Carl Jeaking to yupervise the tralning of
these "Coatra® forces in guerilla warfare tactics in Florida and
Guatemala. The objective of this Nixoa-Delles supervised cperation was
to train and to secretly iafiitrate these expatriate Cobans dack into
Cuba, where they would set up centers of guerilia military resistance

10 the Castro-led socisling goverament. These forces would sl moust
terrorist military attacks against the ecooomic infra-strectare of
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Cuba, making it difficelt for the new revoluticaary poveramest to
organize and opesate the economy.

b B With this covert NSC-CIA program underway ia carly 1960, then
Vice Presidest Richard M. Nivoa secretly “reached out”™ o one Robdert
Maheu, the Chief of Saff and de facte Director of billicoaire Howard
Hughes' finascial empire. At the time Mahew was working with Nixon on

a secret, non-Congremionally spproved project which may have involved
underwaler activities and beea named "Operatioa Deskrop®. Because of
Maheu's secret status known only to Richard Nixca and President
Eiscahower, Richard Nixoa selectod Mahcu 1o attend an equally secret
mecting, in early 1960, in Floeida, with two mea represeating former

Havasa Mafia "Don” Santo Trafficante « whose fabulously wealthy Havasa
Casino, MHotel and prostitution operation ren by Resorts Isternationsal,

Inc. (& Meyer Lansky Mafia compaay) had beea driven out of Cuba, sloag
with Traffscante's business associate Batista in 1959,

04 At this carly 1960 Florida mecting betweea Robert Mahow
(representing Richard Nixon ) and John Roselli and Sam Giancasa
(representing Santo Trafficante, a Meyer Lamasky Mafia Ligutenant), it
wias sgreed Betwees Richard Nixoa and Sasto Trafficante that the NSCy
secret Operation 40 would be secretly “sepplemented” by secreting,
within this operation, 8 “private” sub-operation -~ which was 1o be
supervised directly by the Malia" Havana Licutenant Santo Tealficante
This secret, "privase” wait was 10 be 2 political assassination unit
astigned o murder Cubas President Fidel Castro, his brother Raul
Castro, Che Geevera and five other revolutionary Cabas goverament
eaders.

Former associates of Cuban dictator Batista and of Resortsy
International boss Santo Trafficante were, according 0 this early 1960
Nizoa-Tralficaste agreement, to be selected owt of the Operation 40
participants by Santo Trafficante <« and then secretly trained, a4
political assassins, by Trafficants and his Mafia associates, at »
secret “Triangular-Fire Trainiag Base® 10 be Jocated in Mexvicoa, Those
wlected from Operation 40 by Santo Trafficante to become members of
the “Shooter Team"® were:

Rafael "Oni Ohi® Quistere;

Frank Fiorink (AKA Frank Stergis)k
Rolando Martinez; and 1wo other Ceban Americans

I

A Felix Rodrigeez (AKA "Max Gomez");

i Luis Posada Carriles (AKA "Ramon Mediaa®™)
4 Rafael Villaverde,

! Raw! Villaverde;

6 Ricarde Chaves,

?

8

One of the "sepervisors” of the group was 10 be E Howard Heat,
code-named “Eduardo*
This secret "Shooter Team®™ began training in carly 1960,

T0.5 Whea Joba F, Keancdy reccived the Democratic Party nomination
for President in the Summer of 1960, he was briefed by & CIA officer
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about the existeace of Operation 40 and inn objectives ~ but it does
not appear thar he or Robert Keamedy were ever bricfed about the
evistence of the Shooter Team Mowever the Shooter Team contineed to
train « and, Indecd, between 1960 and 196), imitinted soveral ofform

1o assassinate Cubanm Pressdest Fidel Castro

704, Between January of 1961 and April of 1961, the low-peofils,
guerills-infiltration strategy of Operation &0 was transmuted in & plan
for a fellacale military invasion of Cuba, 10 be staged ar the sow.
infamous Bay of Pigs  This invasion, waing the personnel of Operation
40, failed disastrowsly in April of 1961,

207, However, by Juse of 1961, Robert Kennedy had re-grouped the
mitered remaants of 1he old Operation 40 forces and re-initiated the
old, lower-profile, strategy of infiltration and guerrifla “raids™ into
Ceba.  This re-born Operation 40 was pamed “Operation Mongoose® This
covert *Contrs® war was secretly pursued by the Kensedy Admiaistration
from June of 1961 to November of 196)

The supervisor of “Operation Mongoose™ was, then 3&.year-old,
Theodore Shackley. His Deputy was Thomas Clines

This operation, functioaing in » working partaership with Mafia
Licetenant Santo Trafficante, operated from 3 base located in a fow
buildiags on the campus of the Usiversity of Miami. This base - and
the operation itsell « came 10 be called “JIM/Wave®

These “Coatra® war operations - asd 1heir asseciated Tealficante-
lead political assassination sub-operation « were directed by Theodore
Shacklicy and Thomas Clines from 1961 10 196)

TOL During 1963, several participants in Operation 40 were caught
muggling narcedics into the US from Ceba and the wie, by the
program, of former RBatista and Trafficamte coriminal amociates in e
program Begas 10 cawie “problenms of comtrol® of ilicgal “profiteering *
in the program.  Bul the peogram costinued « =1 did the operationt of
the “Shooter Team*

e In November of 15963, Presldent Keasedy was sssassinated in
Dallss, Teras

To.10. In 1965, "Operatioa Moagoose,” sad JM/Wave, were shet dows
::d Theodore Shackley and A Deputy., Thomas Clines were tramferced 10
08,

The Move te Southeast Asla: Political Asnsassination Financed by Oplam

7010, In 1963, Theodore Shackley was made the Deputy Chiel of
Suation for the CIA ia Laca Thomas Clines became his Deputy,

012 In 1963, Theodore Shackiey and Thomas Clines secretly

provaded air vepport in Laos for one Van Pao, ia » three-sided war in
which Vas Pao was cagaged, in Laos, for control of part of the Miegal
opiwm trade in that nation. Dwring 1965, Van Pao’s competitors in the
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opiem trafficking business were mysteriously assassinated.
By 1966, Van Pao was cac of the major opium prodecers and
traffickers in Laos

W15 Under the direction of Deputy Chiel of Seatioa Theodore
Shackiey and his Deputy, Thomas Cliaes, a secret program was purseed 1o
trais indigeacus Hmong tribeames in guerills war tactics for use in i
“unconventional warfare” sctivithes. These activities included the art
of political assassination. Starting in 1966, their “special
ovnru':u‘ with the Hmoag tribesmen began 1o be secretly financed by
an

70,14 I 1966, s "Special Operations Group® was catablished In
Saigon, Viet Nam. This group was a multi-service, military operation i
known as the Military Amsistance Commasnd, Vietnam -~ Special Operations
Group (MACY.SOG) or the Joint Task Feece for uaconventions! warflare,
This group, among other tasks, “supervised® the secret political i
sssassisation activities of this secret wait of Hmoag tribesmen - .
though the group operated, in Mact, wader 1he supervision of Theodore
Shackicy and Thomas Clines.
From 1966 10 1968, the commander of the Special Operations Grosp,
which sepervised the political assassination program ia Laos, Cambodia,
and Thailand, was Defendant General Joha K. Singlaub.
Sorving wnder Singlaub in Laos for a period at the ead of 1968 was
s youag 20d Lt by the name of Oliver North
The Deputy Alr Wing Commander for 1he Special Operations Groop was
thea Air Force Lt Col. Richard Secord out of Udorn AFR, Thalland. His
superior was then Col Harry C. "Heinie® Adesholt,
One of the members of the Army Special Foroes waits in the Group
was oa¢ Dwight Owea « the older Brother of Defendant Robert Owea,
Betweoen 1966 and 1971, this Special Operations Groep based in Laom
was, in fact, sader the supervision of Theedore Shackley and Thomas
Clines. During the period from 1966 10 1975, this Special Operstions
Grosp in Laos, through the secret Mmoag tribesmen unit funded by »
portion of Van Pao’s epium income, secretly assaminated over 100,000
non-combatant village mayors, book-keepers, clerks and other civilian
burcascrats in the coustries of Laos, Cambodia and Thailand,

7015, Ia 1966, Theodore Shackicy became CIA Chigf of Station in
Laos when former Suation Chiel Gordon Jorgenson was made Chicl of
Station ia Vietnam. Thomas Clises coatineed 10 be a Deputy 1o Shackley
in Laos In carly 1968, Shackley Became Chicf of Station in Saigon,

J0.106. Is 1968, Theodore Shackley's former asseciate in the JM/Wave
program in Miami, Mafis Licotenant Santo Yrafficante, flew from Tamps,
Florkda, 1o Southeast Asia wheore he met at a hotel in Sakgon with
Shackdey™s Laotian associate Van Pao. Ie this mecting, Sante 4
Trafficastc agreed to become & partacr with Van Pao in the importation
of China White herodn inte the United States. By 1969, Santo
Trafficante had become the #| importer and distributor of China White
Mroia s America. Vans Pao’s profiss increased acoordingly = as did

his fisancial contribution 10 the secret Hmong tridcamen asassination
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and “unconvestional warfare® project supervised By Theodore Shackicy
and Thomas Clines ia Laca, Cambodia ssd Thailand

7017, In early 1972, Theodore Shackley and Thomas Clines were
tramaferred from Saigom t0 the United States, where Theodore Shackley
became the Chiel of the CIA'S Western Hemisphere operations.  Thoma
Clines became his Deputy. This division of the CIA directs the
operations of the CIA is Central and Latis America,

From this post, Theodore Shackley and Thomas Clises directed the
operation ksown 33 *Track II" ia Chile which directed the political
ssastisation of Chilean socialist President Salvador Allende and hiy
Chief of Staff in Chile and the military overthrow of the
democratically elected governmeat of Chile in Septamber of 197)

0.8 Shortly before the successfal overthrow of the socialim

Chilesn goverameat in September of 1973, Theodore Shackley and Thoman
Clines were trassferred to Langley, Virginia, Shackley headed the Fam
Asia Division with Clines as his Deputy.

7019, From this post at Lasgiey, Thoodore Shackley asd Thomas
Clines directed the Phoenix Project iz Vietsam in 1974 and 1975 which
carried out the secret mintica of suamisating members of the cconomic
asd political burcaucracy imside Vietnam 10 cripple the ability of hat
sation 1o fusction after the total US withdrawsl Mrom Vietmam This
Phoeaix Project, during its Ristory, carried out the politiceal
assassination, in Vietmam, of some 60,000 village mayors, treasurers,
whoo! teachers and other mon-Viet Coag admisistrators.

70.20, Theodore Shackiey and Thomas Clines financed a highly
intensified phase of the Fhoenix Projece, in 1974 and 1975, by causing
an istense Mow of Van Pao opium moacy 10 be secretly brought into
Vietnam for this purpose.

This Van Pac opiem money was administered for Theodore Shackley
and Thomas Clines by a US Navy official tased in Saigoa’s US of fice of
Naval Operations by the name of Rickard Armitage,

Armitage fuactioned ay 1he "bursar® for their Vaa Fao opiem funds
into the Vietnam Phoenix Project from 197 19 the fall of Vietnam in
April of 1975

The Birth of the Secret Team

7021 However, dbecause Theodore Shackley, Thomas Clines and Richard
Armitage knew that their secret anti-communist extermination program

wias going to be shut dows in Victnam, Laos, Cambodia, and Thailand in

the very near futere, they, In 1973, began & highly secret sen-ClA

authorized program setting op (helr owa private anti-communist

asassination aad sncoaventional warfare program - to operate after

the end of the Vietnam campaign.

7022 Thus, from late 1973 until Apeil of 1975, Theoodore Shackiey,
Thomas Clines and Richard Armitage disbursed, from the secrer, Laotian.
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based, Vaan Pao cpium fund, vastly mere moncy than was reguired to
finance even the highly intensified Phoenin Project in Vietsam. The
moocy in excess of that used s Vietnam was secretly smuggied out of
Victoam ia large suitcases, by Richard Sccord and Thomas Clines « and
carried into Australia, where it was deposited in a seoret, persosal

bask account (privately accessible 1o Theodore Shackioy, Thomas Clines
and Richard Secord)

During this same period of time Between 197) and 1975, Theodose
Shackley and Thomas Clines caused thostands of 10as of US. weapoas,
ammunition, and explosives to be secretly taken from Vietsam and stored
2t 2 sccret “cache” hidden inside Thailand. The Van Pao monics in thiy
secret Australian account and this large cache of swolen US weapons
hidden deep inside Thalland were to be used by Theodore Shackley,
Thomas Clises, Richard Sccord, Richard Armitage and the right-wisg
Coverl operalions operatives they could persuade 1o join their "off-
lines®, private "secret team” after the conclusion of the Vietnam
campaign.

T0.23. The "laaison officer” 1o Shackley and Clines and the Phoenix
Project in Vietnam, dering this 1973 1o 1975 period, from the "&
Commitice” ia the Nixoa White Hoste was one Eric Voan Marbod -- an
Assistant Secretary of State for Far Eastern Affairs. Voa Marbod

shared his laformation abowt the Phoeaix Project directly with his
seperviser Heary Kimsinger.

7024, Saigon fell 10 the Vietnamese in April of 1975, The Vietnam
War was over,

Post-Vietsam: Drugs, Arms Scams and Terrar Continne

7033, Immediately wpon the conclusion of the evacuatioa of US.
peesonnel form Vietaam, Richard Armitage was dispatched, by Theodore
Shackley and Thomas Clines, from Vietsam 10 Tehran, lran

T0.26. In Iran, Armitage (the "bursar*foe the Van Pao opiesm modey
for $3ackiey and Clines' planned “Secret Team™ covert operations
program), between May and Augest of 1975, set wp & secret *Minancial
condeit” inside lran, into which secret Vas Pao drug fTunds could be
deposited from Sowtheast Asia. The purpose of this conduit was 1o
serve 28 the vehicle for secret funding, by Shackley's “Secret Team,*
of a private, sen-CIA authorized "Black” operations inside lran
disposed to seck cut, identifly, and assassinate soclalist and communist
sympathizess ~ who wore viewed by Shackley and his "Secrer Team®
members 1o be “poteatial terrocints® againgt the Shah of Iran's
governmeat in fran.

™2, In late 1975 and carly 1976, Theodore Shackley and Thomas
Clines retained Edwin Wilson to travel to Tehran, lran to head wp the
"Sedret Team™ covert "anti-terrorist” assamination program in lran

This was set 3 US goverament-authorized operation. This was a

private operation supervised, directed and participated in by Shackley,
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Clines, Secord and Armitage iz their purely private capacities

70218 At the end of 1975 Richard Armiiage ook the poat of »
*Special Consuliant™ o the US Department of Defemse regarding
American military persoanel Missing In Action (MiAs) in Southeass Asla
Ia this cepacity, Armitage was poated In the US Embassy n Bangkok,
Thailand

There Armitage had top respoasibility for locating sad retricviag
Americas MIA' in Soetheast Asia, He worked ot the Embasmy with as
associate, one Jerry O Dansels

From 1973 to 1977, ArmMage heldd this post in Thailand, However,
M did a0t perform the deticn of thiy office.  Instead, Armitage
continged to fenction 3¢ the "bursar® for Theodore Shacklsy's “Secrst
Team"® secing 1o it thar secret Vas Pso opium fusdy were coodacted (rom
Laos, through Armitage in Thailand 120 doth Tehran and the sccret
Shackiey bank account in Awstralia ar the Nuges-Hand Bank.  The monier
conducted by Armitage to Tehran were (o fusd Edwin Wilon's seceet
anti-terrorist “wock and demtroy® operation on behalf of Theodore
Shackley.

Armitage also devoted a portsom of his time, between 1975 asd
1977, in Pangkok, facilitating the escape from Laos, Cambodia and
Thailand and the re-locatica cliewhere in the world, of numbers of the
secret Hmong tribesmea group which bad carried out the covert political
assassination program for Theodoee Shackiey in Southeast Asia between
1966 and 1975  Awmisting Richard Armitage in this operstion was Jerry
Q. Danicly. Indeed, Jorry ©. Daniglys was 3 "bag-man” for Richard
Armitage, amisting Armitage by physically trasagecting out of Thailand
millions of dollars of Van Pso’s secret opium moacy - to (inance the
re-location of Theodore Shackley’s Hmoag tribesmen and to supply fends
to Theodeore Shackley's “Secrot Team®™ operations

At the US Embassy in Basghkek, Richard Armitage also sepervised
the removal of arma, ammenition and explosives from the secret
Shackley-Clines cache of munitions hidden inside Thalland betweea 1973
and 1975 -« for uwse By Shackiey's "Sccret Team*® Assisting Armitage o
this latser operatioss was one Dasicl Armold, the CIA Chief of Station
in Thailand ~ who jJoined Shackley's Secret Team ~ la his purely
private capacity.

The US. Ambassador 10 Thalland, one Morton Abramowits, cams 1o
know of Armitage's involvement in the scoret handling of Van Pao opiems
funds and caused 10 be initiated am internal State Department hecoin
smeggling investigations directed against Richard Armitage

Armitage was the target of Embassy persoanc! compliaints 10 the
effect that he was witerly failing 10 perform his duties on behalf of
Americas MIAs, and he reluctantly resigned as the DOD. Special
Coasultant an MIA'S at the end of 1977

From 1977 uatil 1979, Armitage remained in Bangkok oponing and
operating & business named The Far Eaut Trading Company. This company
had officer only im Pangkok and in Washingtoa, D.C. This company was,
in face, from 1977 to 1979, merely 3 “Mront* for Armitage's secrer
operations conducting Van Pao opiem money out of Southeast Asia 1o
Tehran and the Nugen-Mand Bank in Australia 10 fund the witra right-
wing, private anti<communist “anti-teerorint® assamination program and
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*unconveational warfare” operation of Theodore Shackiey™s and Thomas
Cline's “Secret Team"* During this period, Sotween 1975 and 1979, in
Basghkok, Richard Armimge lived in the home of Heinie Aderbolt — the
former Alr Wing Commander of Shackley's “Special Operatioas Group® in
Lacs -~ who, between 1966 and 1968 had served an the immediate

superior 1o Richard Secord, the Deputly Air Wing Commander of MACY-S0G
Secord, in 1975, was vramaferred from Vietsam 10 Tehran, Iran,

Early "Iran Arms Deal® Profit-Skinming .

70.29. Ia 1976, Richard Secord moved to Tehean, Iran aad became the
Deputy Assistant Secretary of Defense in Iran, in charge of the Middle
Eastern Division of the Defcase Security Antistance Administration Ia

this capacity, Secord functioned as the chief operations officer for

the US Defense Department in the Middie East in charge of lorcign
military sabes of US. aircraft, weapons and military equipment 1o

Middlc Eastern nations allied 1o the US. Scoord™s immediate superion

wis Eric Yoa Markod « the former 40 Comminttee liaion of ficer to
Theodore Shackley's Phoenix program in Vietnam from 1973 10 1975

N0 From 1976 10 1979, in Iran, Richard Secord supervised the
sale of US military abreralt and weapons to Middle Eastern Natioas
However, Richard Secord did aot autherize direct natioa-to-nation sades
of swch equipment directly from the US. goverament to sald Middie
Easters governments. lInstead, Richard Secoed conducted wuch sales
through a "middic-man”, one Albert Hakim

By the use of middic-man Albert Makim, Deputy Assistant Secretary
of Defense Richard Secord purchased US. military aiscraft and wespom
from the US. government at the low “massfacturer's cost” — but seld
these US sircraflt and weapons 10 the clicat Middic Eastern natioas st
the much higher “replacement coatl.” Secord thea caused to be paid 10
the US goverament, out of the actwal sale price obtained, only the
lower amount equal 10 the lower manulacturer’s cost. The difference,
was secreted from the US government. Secord and Alberr Hakim
secretly trasaferred these millions of dollary inte Shackley™s “Secret
Team" operations inside Iras « and into Shackley's secret Nugen-Hand
bank accouat in Australla. Thes, by 1974, Defendant Albert Hakim had
become & pariner with Thomas Clines, Richard Secord and Richard
Armitage in Theodore Shackley's "Secret Team ™

7031 Betweea 1976 and 1979, Shackley, Clines, Secord, Hakim,
Wilson, and Armitage set wp several corporations and sebaidiarien
around the world (Arough which 10 condeal 1he operations of the Secret
Team. Many of these corporations were ¢t wp in Switzerland, Some of
these were (1) Lake Resowrces, Inc. (2) The Stanford Technology
Trading Grouep, loc; and (3) Companic de Services Fiducizres. Other
companies were set wp in Ceatral America, such as: (4) CSF,
Invertments, Ltd sad (3) Udall Rescarch Corporation. Some were 3¢t up
inside the United Stares by Edwin Wilson. Some of these were: (6) Orca
Supply Company in Filorida and (7) Cosasltants International in
Washingron, DC
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Through thest corporatioms, membders of Theodore Shackicy’s “Secret
Team™ hundered hundreds of millices of dollars of secret Van Pao opium
money and pilfered Forcign Military Sales procesds between 1976 and
1979,

7032 In January of 1979, Theodore Shackley, Thomas Clings, Rickard
Secord and Aldert Hakim made Edwia Wilsoa a full partner i their
"Secret Team™ gunrunning board, cstablishing the corporation named the
Egyptian-American Transport and Services Corporation

The Contra Cosaectica: The Sccret Team Bargalas with Someza

7033 In 1he Spring of 1978, Shackley, Clines, Secord and Hakim
directed Edwin Wilson to travel to Nicaragua to make available 10
Nicaraguan dictator Asastaso Somoza, the private assassisation
scrvices of Shackley's "Secret Team® — the objective of which was to
carry out the location of and the political ssassination of the tep
leadership of the Sandiniats revolutionary movement. This contract way
tendered, and Wilson offered the assassination services of Shackley's
*Secret Team® 10 Somoza, in the Spring of 1974, for the sum of $450.000
per year. This offer included the services of Mve (3) “counter-
subversion specialists,” st the price of $80.000 per year cach and an
annsal expease account of $250.000 for the operation. One the live
"specialists® was to be Dafendant Rafael "Chi Oni® Quintero. The
others were 10 be members of the 1960 Richard Nixon-Santo Trafficante
"Shooter Team® assembled for Operation 40 (members of which were waed
o “operatives® for Shackley's political amsassisation operations form
1961 to the present)

Somoza felt that the peice tag was 100 high for this project ~ 0
Ae contineed 10 negotiate for 3 lower price

Persoas who know of this 1978 approach 10 Somoza by Wikoa on
behalfl of Shackicy, Clines, Secord and Hakim are cae Douglay
Schlachter, Source w72, (prosantly (a the Federal Witness Protection
Program), one Christine Simmoas, Source 73, and former Usited States
Congresaman Charles Wilson, Source »74

034 Again, in the Sprieg of 1979, Theodore Shackicy, Thomas
Clines, Albert Hakim and Richard Secord sent Edwin Wilson to arrange 3
coatract relationthip between the "Secret Team® and Nicaragoan dictator
Ansstario Somoza.

This time, the contract of for was 10 wpply military equipment,
ammunition and explosives to Somors - tince Somoza's dictarorial
gpovernment kad beea cot of f from any supply of military equipment from
the US. by Presadeat Jimmy Carter’s invocation of the Harkin Ameadment
in early 1979,

While Edwin Wilson's trip 10 Somoes in the Spriag of 1979 did ot
result in the establishment of this contrace, the trip of Rafsel "Chi
Chi® Quintero, Inter, did. Thus, By carly 1979, Theodore Shackley,
Thomas Clines, Albert Hakim and Richard Secord (all partners together
In this Egyprian-American Transport and Service Company) had a formal
contractual refationahip with Nicaraguan dictater Anastasio Somoza
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pursuant 10 which this "Secret Team® supplied weapons, ammenition,
sircraft and cxplotives 10 Somoxa’y Nicarageas government — despite
the formal order of the United Seates President Jimmy Carter that no
military equipment of asy kind was 10 be provided to Somora's
Nicaraguan goverament

7035 Neither Presidest Carter nor his Director of Central
Intclligence, Stanaficld Turmer, kaew or approved of the coadect of
Theodore Shackley and his partners who supervised the Secret Team -
because Shackley and Clines had been ordered by Stansfiedd Terner to
resign from the CIA ia late 1978 or carly 1979 < whea Turner learned
that Shackley and Clines were business partaers with Edwin Wilson, who
was poing to Be peblicly indicted (bascd on the discloauwres of Kevin
Mulcahey) for enlawfully supplying military explogives and wespoas to
Libya

70.36. From March 1o July of 1979, Shackley's "Secret Team® supplied
military equipment to Somoxa ia his capacity as the Dictator of
Nicaragua. The man who met regularly with Somoza's represcatative 1o
armange these weapoas shipments was Ralael "Chi Chi* Quintero

The CIA Takes the Ball

7037, Whea Somoxa Med MNrom Nicaragua oa July 17, 1979, he
travelled %0 an island ia the Badamas named North Cay. There he met
with Rafacl "Chi Chi* Quintero and other represcatatives of Theodore
Shackley and his Secret Team associates

In their July, 1979 mectings on North Cay, represeatatives of
Theodore Shackley, Thomas Clines, Richard Secord and Albert Hakim
entered into & contract 10 sepply aircrall, weapons, ammunition, and
military cxplonive to Somoza and his La Guardia Generals who had fed
Nicaragua with him, to esable them, now 33 "Coatrar®, 10 plas and
prosecute — against the US. governmeat-recognized Sandinists
goverament of Nicaragua - 2 secret covert Contra war virveally
identical 1o the cae which Theodore Shacklcy and Thomas Clines had
sepervised against the socialist revolutionsary goverament of Cuba from
196) 10 1965

The man who met regularly with the Contrs milisary field
commanders, 1o advise them a3 10 what weapoarand equipment they
seeded -~ and to sec to it that this equipmenat was sepplied 10 the
Coatras from 1979, through 1980, isto 1981, was Rafacl “Chi Chi*
Quintere. Me conducted his weapons supply activities through the
Mismi-based company samed Orea Supply Company, 8 company set up by
Edwin Wilwa.

These secrel supply operation o the Contras by Shackley's "Secret
Team® continued uatil June of 1581 - when the United States CIA
of ficially (though covertly) tock over this operation and assigned
Vinceat M. Cannistraro 1o take the place of Rafael *Chi Chi* Quintero
83 the “Supply Officer® for the Contra operation.
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North Terss 10 the Secret Team When Coagrems Bama Ald

7038, When 1he United States Congress was deafting the Boland
Ameadment in late 1983 1o order the CIA and the White House 10 cease
all United States Executive Department ald to the Contras, Lt Colonel
Oliver North contacted Theodore Shackiey, Thomas Clines, Albert Hakim
and Richard Secord and had the “Secret Team® re-activate itx military
supply of the Coatras’ operations = which also included the John Hull
Contra operation in Costa Rica on the “Southern Froot® against
Nicaragea. Rafacl Quintero, again, became the “Supply Officer” for the
Honduran and Costa Rican Contra operations,

70.39. As of March of 1584, the Defeadants’ "Searet Team® was, once
agsin, back in charge of the wocret supplying of aircraft, weapons,
smmusition and military explosives 10 the Coatra forces in Hoaduras and
through Joba Hull's rasch ia Costa Rica.

It was between March of 1984 and May of 1984 1hat Defendanty
Shackiey, Clines, Secord, Hakim, Quintero, et al. wpplied 1o John Hull
« along with Defendants Poscy, Martia, McCoy, Delamico £1 2l ~ the
C4 military explotives used by the right-wing Libyan terrerist Amac
Galil 1o bomb 1he May 30, 1984 La Peaca press coaference of Eden
Pastors.

7040, It was sl this same group of mea who sepplied the C4
explogives that were to Be wied in the terrocinty' bombing attack
agaiast the United Siates Embasty in Conta Rics in July of 1985,
desorided in the Plaiatif (s’ Amended Complaint.

White Hosse Uses Secret Team Again for Iranian Army Deal
Profits go 1o the Contra Operations

7. Alwo, when Rosadd Reagan, Edwin Meese, William Casey, and Robert
McFarlase, Joha Poindexter aad Oliver North decided, in 1985 and 1586, 1o
wadertake the secret sale of arma 1o Iran, it was, once agais, thia “Secret

Team® of Theodore Shackley, Thomas Clines, Albert Hakim and Richard Secord
20 whom thoy weat to carry out this "Dlack™ missioa Plaistifl ™ sources

fee this information are Sources =49 and =50. They are the sources for all

the isformation in paragraph 71

LIRS This "Secret Team™ employed its tried and tested procedurs of
parchasiag the military equipment from the US. Pentagon at
“manuflacturer’s cost® and selling the equipment o lras at “replacement
coat” - and conducted the “excess” profit earned in the sale, through

Lake Resources, Inc, Companie de Services Fiduciares and in 10 ity

Grand Caymas account in the name of CSF Investments, Lid. « where the
"Secret Team® kept om deposit the funds which it secretly weed to

finance ity Contra war against the soclalist government of Nicaragus

T2 Secret Team member Richard Secord purchased short take-of f
aod landing (STOL) airplanes for the Contra forces in Honduras and
Coata Rica -~ which planes were used to ferry weapons and explosives
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isto John Hull's farm from llepango Alr Force Base in El Salvador.
Secord purchased there four STOL sircraft from Maule Inc, paying for
said aircraflt with two checks « one deawa on the account of CSF
Investments, Lid aad the other drawn oa the account of Udall Rescarch
Corporatica.

7L Rafael “Chi Chi* Quistere peronally participated in the
supervisioa of the coastruction of the dirt landiag strips inside Costa
Rica which were wsed for the smuggling into Costa Rica of weapoas,
ammunition, and military explosives — the comstruction of which secret
lsading striga were (inanced by checks drawn oa the accoust of Udall
Rescarch Corporation

T1A4 Defleadants Aldert Hakim, Richard Secord and Thomas Clines are
all associated with the company of Stanford Technology, Inc. and !
Stanford Techaology Trading Group, Inc. The rogistered agent of the

office of Suanford Technology Trading Group, Iac. located in

Switzerland is also the registered Presideat of CSF Investments, Ltd

in the Grand Cayman Iulaads and Delcadaat Hakim has paid an official

court settiement of a private lawsuit with a check drawa on the account

of CSF Investments, Lud.

715 Telephone calls placed from the secret "safe house® in E)
Salvador, where Engene Haseafus and the other crew members who flew
arms and muaitions 1o the Contra forces in Contral America lived, went
10 the of fices of Secerd's, Clises' and Hakim's company Stasford
Technology, Inc.

1) Plaistiffy" Cousael has & direct eyewitness, Source 75, who cas
sdeatify Felix Rodriguez as the man who, aloag with Luis Posada Carriles,
wpervised the ualoading of weapons and ammunition flown ia from Florida 1o
llopango Air Force Base in El Salvador by Defendant Thomas Posey and who
;b;lnww said equipment to Defendant Joha Hull's ranch in Costa

And Plaintiffy’ Counsel has & wource, Source #76, who can testify that
this same Felix Rodriguer is, in face, & leag-time employee of Defeadast
Theodore Shackley -~ indeed, that this Felix Rodriguez bas, for many years,
worked 33 an employee of Delecadant Shackley in Theodore Shackley's private
"Secret Team™ weapons supply and assassination program.
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Ceaclusion

7. Praintiffy' Coumsel represents 1o the Court that he i3 ia comiact with
other sources who possess ferther, first-hand, evideace proving the
trethfulaess of the civil and criminal charges made against the 29
Defendants ia the Plaintiffs" Amended Complaint —~ and that these sources
include Eden Pastora himself, Source »77, high-ranking of ficials in the
Conta Ricam government and ¢lsewhere, Sources w78 and »79, «« which the
Court's short 20 day period allowed for the Plaiatif fs" peeparatioa of their
Opposition to the Defendants’ Motion to Dismis did not allow Plaianiffy'
Counsel adequate time 10 contact

4 Plaintiffy’ Counse! alyo represents to the Court that Plaistiffs would
casily be able 10 provide numerous additiesal sources 10 prove the
trethfulacss of the facty set forth in this Attarney™s Affidavit, if the

Court were to afford the Plaintiffs the standard opportunity for civil
dicovery.

75 Also, Plaintif s’ Coensel asks that the Court take Jedicial Notice of
the [act that numeroes reports have been published in

Ihe San Francisco Examince. and many other national
newipapers setting forth detaily of the conduct of some of the Defeadants in
this civil sctica which corroborate their participation in the covert
crimisal enterpeise 1o violate the United States Newutrality Act by
unlawlelly waging war agaisst the nation of Nicaragea « which o the
“snterprise” reported by the Plaintiffs 10 this Court in May of 1586, While
1uch reports are certainly not dispositive of the imwe of the Defendanty”
participation in the criminal enterprise descridbed ia the Flaintif fy'
Amended Complaing, the fact that the Plaintif (s and the Plaisatif fy" Counsel
have been the source of information to the Court, 50 much of which has now
been publicly revealed to the Court by the sational media and by Coagress 1o
Bave been eatirely accurate, mont certainly should dispel any remaining
doubes that the Court may have had, at oac time, that Defeadanty’ Attorney
Tod Kline was incorrect whea he pablicly amerted 1o the media that “The
Plaintif (s’ case is st a Clown Act™ This case i3 00 "Clown Act”. It s
a serious endeavor to briag the legal peocess of the Jedicial Branch of our
Federal government to oxpose, to evidence, and 1o prove the facrusl
axertions made againat the Defeadants In this case by the Plaintiffs.

76 Flaintiffs also ask the Court to take Jedicial Notice of the fact that
Defendants Richard Secord and Robert Owen appeared defoee United States
Congressional committees on December 9th and 10th of this year and assericd,
under oath, that their being required 10 testify about their possible
PArISCIPALION 10 & Criminal ¢caterprise to covertly provide fuads and weapons
10 the Central American Contra forces would result in testimony which would
tend to Incriminate them or provide direct evidence of their guilt of wome
of the federal crimes with which the Plaintiff's" Counsel publicly charged
them before this Court on May of 1946

Surely this conduct of only the First of the Defendants nsmed In this
feders) civil wuit to be placed woder 0ath and asked about their
participation in the criminal “cnterprise® allcged in this Complaing in
prodative of the criminal guilt of the Defendants of some of 1he crimes



charged in this Complaint

7. Plaintif s and Plaiatif s’ Counsel, The Christic Institute, possess
evidence constituting “probable casss™ that each of the Defendants named in
this Complaint are guilty of the conduct charged
If Turther detniled evidence is required by the Court 1o allow the
PlalatifTs 1o begia the standard process of discovery in this case, the
failere to place it in this Affidavit is the Muaction of the short time
allowed by the Court for the preparation of this filing -~ it is not Because
the PMaintiffs lack sech evidence, \

- -

Daniel P. Sheehan
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Contras, Drugs and the U.S.
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“...these Defendants, some of whom have been
tagged by the press as "contrapreneurs,”
represent the very epitome of organized crime,
but on an international stage. They deal
wholesale in narcotic drugs, Hllegal mol;om
and violence. Rather than take over local
businesses or undermine local government, they
seek to take over whole nations. They do not
hesitate to murder and destroy anyone or
anything that gets in their way. By any
definition, these Defendants, alleged merchants
of heroin and terrorism, are organized

criminals on a scale larger-than-life.”

Filed on December 12, 1986
(Minar Revisiom Apcil |, 1957)




